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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  extraordinari urgent 
Data:   1 de desembre de 2015 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Ratificació, si s’escau, de la urgència de la sessió. 
2. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 26 d’octubre de 2015. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de nomenament de tresorer titular. 
4. Aprovació, si s’escau, dels plecs de condicions que han de regir el concurs, en procediment 
d’urgència, per a l’adjudicació del contracte de la gestió integral del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, 
mitjançant la modalitat de concessió per procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa i 
diversos criteris d’adjudicació. 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 18 de novembre de 2015 relatiu a 
“Eleccions generals de 2015. Nomenaments dels membres de les meses electorals”. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal de Proposta per les Illes—El Pi 
relativa al finançament autonòmic i inversions. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a l’aprovació de 
l’Ordenança reguladora de l’ocupació de la via pública. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a l’Institut Ramon 
Llull i al Campus Universitari de Llengua Catalana. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa al Fons de 
Cooperació Local de l’any 2016. 
10. Donar compte dels informes elaborats en acompliment de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
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modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, relatius al 3r trimestre de 2015. 
11. Donar compte de l’estat d’execució del pressupost en el 3r trimestre de 2015, d’acord amb 
l’establert a l’article 207 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals. 
12. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 3, reguladora de l’impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres. 
13. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per serveis 
relatius a activitats, establiments i instal·lacions. 
14. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 7, reguladora de la taxa per recollida, 
transferència, transport i tractament dels residus sòlids urbans. 
15. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 17, reguladora de la taxa per llocs de 
venda al mercat d’abastament. 
16. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 35, reguladora de la taxa per la 
prestació del servei de clavegueram. 
17. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre de 2015 i a dia 5 de 
novembre de 2015 d’expedient de modificació de crèdit per generació de crèdit. 
18. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Ratificació, si s’escau, de la urgència de la sessió 
 
El batle explica als reunits que es va haver de canviar la data del Ple ordinari del mes de novembre a 
causa de la mort del pare de la regidora Sra. Sureda. Explica que la urgència de fer aquest Ple ve 
determinada per la necessitat d’aprovar alguns dels seus acords. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència de la sessió. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 26 d’octubre de 2015 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de 26 d’octubre de 
2015, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
dotze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 26 d’octubre de 2015. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de nomenament de tresorer titular 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que el Ple de l’Ajuntament d’Artà, a la sessió de 27 de febrer de 2007, va aprovar, entre d’altres, 
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el nomenament de Mateu Llodrà Sansaloni com a tresorer titular i, com a conseqüència d’aquest 
nomenament, assignar-li la quantitat de 235 € mensuals; 
 
Vist que, en data 21 de desembre de 2015, el funcionari Mateu Llodrà Sansaloni causarà baixa a 
l’Ajuntament d’Artà per jubilació anticipada; 
 
Vist que, per aquest motiu, és necessari nomenar una persona que ocupi la plaça de tresorer titular; 
 
Vist que José Donoso Girart, administratiu de l’Ajuntament d’Artà, reuneix les condicions necessàries 
per ocupar el lloc de tresorer municipal; 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següent  
 
ACORDS: 
 
1. Nomenar José Donoso Girart, administratiu de l’Ajuntament d’Artà, tresorer titular amb efectes de 22 
de desembre de 2015. 
 
2. Assignar a José Donoso Girart, com a conseqüència d’aquest nomenament, la quantitat de 300 € 
mensuals. 
 
3. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Departament d’Intervenció.>>; 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, demana informació sobre la figura del tresorer. 
 
La secretària de l’Ajuntament informa que s’ha modificat la normativa que regula la figura del tresorer i 
que, segons la nova normativa, a data 31 de desembre de 2016, el procediment per cobrir la plaça canvia 
esmentada. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Nomenar José Donoso Girart, administratiu de l’Ajuntament d’Artà, tresorer titular amb efectes de 22 
de desembre de 2015. 
 
2. Assignar a José Donoso Girart, com a conseqüència d’aquest nomenament, la quantitat de 300 € 
mensuals. 
 
3. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Departament d’Intervenció. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, dels plecs de condicions que han de regir el concurs, en procediment 
d’urgència, per a l’adjudicació del contracte de la gestió integral del Poliesportiu Na Caragol 
d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió per procediment obert, oferta econòmicament més 
avantatjosa i diversos criteris d’adjudicació 
 
El regidor del PSOE, Sr. Serra, delegat de Joventut i Esports, explica la proposta, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Vist que el Ple de l’Ajuntament, en la sessió de 26 d’octubre de 2015, va resoldre per mutu acord el 
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contracte d’explotació del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol subscrit en data 31 de març de 2008 
per Patricia Lastra Rodríguez i per aquest Ajuntament; 
 
Vist l’interès i la necessitat de cobrir de manera urgent el servei tant de les instal·lacions com del bar del 
Poliesportiu Municipal; 
 
Vist que s’han elaborat els plecs de clàusules administratives particulars per al contracte de la gestió 
integral del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió per procediment obert, 
oferta econòmicament més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació i tramitació urgent per poder dur 
a terme el contracte esmentat; 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següent  
 
ACORD: 
 
Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars per al contracte de la gestió integral del 
Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió per procediment obert, oferta 
econòmicament més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació i tramitació urgent.>> 
 
El Sr. Alzamora (UIA) diu que, primer de tot, volen demanar una sèrie d’aclariments més formals: 
 
<<- No hi ha plec de prescripcions tècniques?>>  
 
La secretària li diu que estan incloses en les administratives. 
 
<<- L’article 6è de l’informe de Secretaria (pàgina 2) diu que l’òrgan competent per fer la 
contractació serà el batle o la JGL (per l’import de la concessió). Mentre que la clàusula 5 del plec 
administratiu diu que serà el plenari (per ser pluriennal). Amb argumentacions diferents. Quin és el 
realment competent?>>      
 
La secretària li diu que és el plenari. 
 
<<- El punt 8è D estableix que hi haurà un informe de fiscalització prèvia per part d’Intervenció. On és   
aquest? Ens en poden donar una còpia?>>  
 
La secretària li diu que els el faran arribar. 
 
En relació al plec de clàusules administratives particulars, el Sr. Alzamora, fa les següents observacions: 
 
<<- La clàusula 13 dels plecs parla de l’obertura del sobre C i de la petició dels informes tècnics. Però, 
quan serà l’entrevista personal, que atorga 5 punts?>>  
 
El regidor d’Esports, Sr. Serra, li diu que es farà després de l’obertura del sobre econòmic. Finalment, li 
diu que la previsió és que es faci el proper dia 21 de desembre. 
 
El Sr. Alzamora segueix i, en relació a la clàusula 18, sobre drets i obligacions, demana el següent: 
 
<<- En el punt 3 es parla de les assegurances, però no s’hi inclouen els valors. No seria convenient 
incloure’ls, per saber a què s’han d’atendre?>>  
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La secretària de l’Ajuntament informa que les quantitats no s’havien posat en el plec per decidir-les 
entre tots. 
 
A continuació, decideixen que les quantitats siguin de 300.000,00 € tant per a l’assegurança de 
responsabilitat civil com per a l’assegurança multiriscs. 
 
<<- En el document que es va donar en el Consell Municipal d’Esports, hi hauria una sèrie de feines que 
havien de fer altres persones, quines seran aquestes persones? S’ha valorat en l’estudi econòmic?>> 
 
El regidor d’Esports, Sr. Serra, diu que estan pendents de les millores que es presentin. També li diu que 
no estan valorades. 
 
El Sr. Alzamora li demana si pensen tramitar un altre procediment que inclogui les altres feines. 
 
El Sr. Serra li diu que aquest tema es pensarà quan es presentin les millores i es tenguin clares les 
necessitats. 
 
El Sr. Alzamora continua: 
 
<<- En el punt 13 s’estipula que s’haurà de vigilar tot el recinte del Poliesportiu per evitar qualsevol 
tipus de mal ús de les instal·lacions. Això no està previst a l’estudi econòmic. A més, suposa una feina 
global, no gens concreta. Hi ha usuaris gairebé 14 hores diàries. Si s’ha de vigilar tot, es necessita 
personal específic i, per tant, dotació econòmica. 
 
- En el punt 16 s’estipula que s’haurà de controlar la utilització i el bon ús del material esportiu, 
mantenint-lo sempre ordenat i controlat perquè no es faci malbé. D’altra banda, la feina no està previst 
ni quantificada; no està a l’estudi econòmic ni es valora la feina que això suposa; a més, què passa si el 
material es fa malbé? De qui serà la responsabilitat: de qui no ha vigilat o de qui no sabrem que l’ha fet 
malbé? 
 
- En el punt 17 s’estipula la neteja de la pista interior amb la màquina netejadora els dissabtes i els  
diumenges que hi hagi competició: qui ho farà la resta de dies? En aquest cas especifica que el 
responsable de la concessió l’ha de fer aquests dies. 
 
- En el punt 18 s’estipula la neteja diària de la pista amb tires i, si és necessari, dues vegades al  dia: en 
l’estudi econòmic només se valora la neteja dels caps de setmana, i aquesta diària què costa? Com es 
pagarà? 
 
- En el punt 19 s’estipula la neteja setmanal de la pista número 4 amb tires: tampoc no està valorada 
aquesta feina en l’estudi econòmic. Com es pagarà? Valoren que les dues places i mitja que hi ha al bar 
podran fer aquesta feina. 
 
- El punt 21 estipula que s’ha  de garantir l’obertura i el tancament de les instal·lacions durant les 
activitats diàries programades (…), què vol dir: que s’han d’obrir i tancar les instal·lacions o bé que han 
d’estar obertes durant les activitats? Si és el segon cas, això vol dir gairebé 14 hores diàries els dies 
laborables, especialment els escolars, ja que hi ha usuaris tot el dia (cosa que suposa 70 hores diàries 
només entre setmana); si això no s’ha previst en l’estudi econòmic, no es podrà pagar. 
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 - El punt 24 estipula que han de tenir personal presencial a peu de pistes: de dilluns a divendres, de 
17 h a 20 h, i en cap de setmana en horari de competicions esportives, fins a comptabilitzar un mínim de 
20 hores setmanals (…), per què de 17 h a 20 h? Perquè consideren que és la màxima activitat. Si en 
cap de setmana hi ha més de cinc hores de competicions, farà més de 20 hores setmanals, i això  no és 
cap inconvenient, perquè es marca el mínim: 20; però si es demana aquesta feina els laborables, de 17 h 
a 20 h (són 3 hores cada dia per 15 dies laborables) més 5 hores en cap de setmana, al gener hi hauria un 
total de 60 hores de control de pistes i grades. I el febrer 80 hores. I així cada mes. Això vol dir que no 
bastarà el que s’especifica en l’estudi econòmic, ja que no es preveuen totes aquestes hores. 
 
- El punt 25 estipula que ha de col·laborar puntualment en les tasques de manteniment de la instal·lació, 
a més d’enviar cada més una relació de les actuacions realitzades: brindis al sol. Això s’ha de concretar 
(pintar cada any, canviar aixetes del bany, restituir vidres trencats..., o el que sigui), perquè, si no, què se 
li exigirà? Com se li exigirà? I s’ha de valorar, també, en l’estudi econòmic. Si no, no funcionarà. 
 
- El punt 27 estipula que s’hauran de posar al dia les llicències, les autoritzacions o els permisos que fan 
falta legalment per dur a terme l’activitat que és objecte d’aquest contracte (…). Segons el títol de la 
concessió es tracta de la gestió integral del Poliesportiu Na Caragol d’Artà. Per exemple, la  pista 4 no 
té llicència. No se li pot exigir que el posi al dia, perquè no li podrà posar mentre no es faci un projecte 
per aconseguir una instal·lació permanent i no temporal com és actualment. 
 
- Després, segons el document que es va explicar al CME, hi havia una sèrie de feines que havia de fer 
un altre agent: 
 
a) Controlar la utilització i el bon funcionament de l’enllumenat, de l’aigua i dels escalfadors, 
cloradors, descalcificadors i d’altres aparells instal·lats en el Poliesportiu.  
 
b) Dur a terme les tasques de control higiènic i sanitari i de bon funcionament de les instal·lacions així 
com tots els registres que la Conselleria de Sanitat exigeix. 
 
c) Controlar l’ús de les instal·lacions de dilluns a divendres, de 8 h a les 13 h. 
 
d) Neteja a fons i desinfecció, cada dos dies, de la pista interior amb la màquina netejadora. 
 
e) Realitzar el servei de neteja de tot el recinte poliesportiu, d’acord amb les condicions mínimes 
següents: 
 
Instal·lacions exteriors als pavellons coberts: 
 
- Neteja diària de terrasses (agranar, arreplegar papers, buidar papereres, etc.). 
- Neteja diària de la pista de fúting. 
- Neteja, tres vegades per setmana, de les pistes de tennis. 
- Neteja, dues vegades per setmana, de la pista de petanca, dels aparcaments i dels jardins, i el  
manteniment del seu correcte estat d’ús. 
- Neteja diària de la pista poliesportiva descoberta. 
 
d) Setmanalment regar i mantenir els jardins i els arbres del recinte, fer les garangoles netes i entrecavar 
periòdicament. 
 
e) Treballs de manteniment dintre i fora dels pavellons. 
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Qui serà aquest agent?>>   
 
El regidor d’Esports, Sr. Serra, li diu que està per definir qui ho farà. Estan pendents de les millores que 
puguin plantejar les persones que concursin. Llavors ho valoraran.  
 
<<Quin valor heu donat a aquestes feines? Quan fareu una concessió d’aquestes feines?>>  
 
El Sr. Serra li diu que ja cercaran com fer-ho.  
 
<<Per què no les heu inclòs en aquesta concessió i les heu valorat en l’estudi econòmic?>> 
 
El Sr. Alzamora segueix: 
 
<<En relació als ingressos de l’estudi econòmic: 
 
- 154.480 euros d’ingressos del bar, no s’ho creu ningú. Com heu arribat a aquesta conclusió? Teniu les 
dades del que ingressava l’anterior concessionari per comparar? Teniu les dades d’algun bar, de 
característiques semblants d’algun altre  poliesportiu, per valorar-ho? Sou conscients de la caixa diària 
que han de fer per obtenir aquests ingressos (425 euros suposant que tenguin obert cada dia de 
l’any)?>> 
 
El Sr. Rocha, regidor del PI, li diu que s’ha fet damunt la gent que es preveu que es presentarà i sobre el 
que pot deixar cada persona que pot anar per allà. No tenien cap barem i consideren que es poden fer si 
es duu bé. I ell duu molts de locals que fan molts més ingressos. S’ha fet sobre els usuaris d’un camp 
de futbol. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que l’estudi econòmic és una previsió. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que les despeses són reals. Diu que es pot fer una previsió de les 
persones que aniran al Poliesportiu. Pensa que aquesta situació és insostenible. Considera que és 
important que la previsió d’ingressos i de despeses fos el més real possible.  
 
I segueix amb la seva exposició. Diu que vol fer una proposta en relació a la clàusula 10, criteris 
d’adjudicació: 
   
<<Incloure clàusules socials: punts per la contractació d’aturats de llarga durada (10), contractació de 
persones amb discapacitat (10 punts), contractació amb persones amb risc d’exclusió social (10 punts, 
amb informe previ de Serveis Socials).>> 
 
Finalment, el Sr. Alzamora llegeix la conclusió següent, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Nosaltres tenim molts de dubtes sobre aquest plec. Dubtes que hem expressat i que no s’han aclarit 
del tot amb les preguntes que hem manifestat. Entenem que és una necessitat urgent fer aquesta 
concessió, en concepte de personal encarregat de gestionar el bar cafeteria, la neteja, el control i el 
manteniment de la instal·lació. Però també pensam que fer-ho amb aquestes condicions, fetes a corre-
cuita (i mira que fa més de quatre mesos que hi feis feina), és anar directament cap a un altre fracàs 
com el que acabam de sortir, ja que no corregeix les mancances i debilitats de l’anterior. 
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Perquè consideram que el document, en les clàusules 10 i 18, està redactat de forma molt genèrica, i no 
precisa ni afina en els criteris d’adjudicació ni en les obligacions del contractista que, al nostre 
entendre, és on l’exposició ha de quedar degudament classificada, especificada i explicada. 
 
Per exemple, en els criteris quantificables es parla de: neteja de la instal·lació, control de la instal·lació, 
millores en les instal·lacions, millores en la infraestructura, vigilància del recinte, control de la 
utilització…, però tots aquests conceptes no es desglossen, no es perfilen, no es defineixen ni es 
concreten les accions: què és el que volem que es netegi, quines dependències s’han de controlar, 
quines millores ens interessen, quines són les zones que s’han de vigilar, etc. 
 
Està ben clar que especificar clarament el que l’Ajuntament espera del contractista ajuda, en gran 
mesura, al bon funcionament de les coses i a tenir clares les obligacions que ha d’assumir el nou 
responsable. 
 
També dins els criteris quantificables, veiem important incorporar clàusules socials. Per exemple, 
donar punts per la contractació d’aturats de llarga durada, contractar persones amb discapacitat, etc. 
 
En la clàusula divuitena, de drets i obligacions, hi ha punts que, com ja hem dit abans, queden exposats 
de forma molt genèrica: vigilar tot el recinte, controlar l’ús de les instal·lacions, col·laborar en les 
tasques, etc. Què és el que es considera “tot el recinte”? Quin control es vol de l’ús de les 
instal·lacions? En quines tasques es vol que es col·labori? 
 
Un altre punt que consideram molt greu en aquesta clàusula és que hi ha actuacions que no estan 
previstes a l’estudi econòmic i que haurien de computar com a tals, perquè s’han de valorar per 
preveure les despeses. Són els punts 13, 15, 16, 18, 19, 21, 25, que corresponen a neteja de pistes, 
control de la instal·lació, obrir i tancar accessos, vigilància, col·laborar amb els tasques. 
 
Aquest plec demostra que no és el resultat de 5 mesos de feina. No s’ha elaborat en temps suficient per 
ser analitzat i revisat correctament. S’ha fet aviat perquè els clubs esportius demanen una resposta ja. 
És cert que s’ha dut al Consell Municipal de l’Esport i estam assabentats que hi ha feina feta i voluntat 
que surti bé; nosaltres també volem que surti bé. Però és que el CME no n’ha fet cap valoració ni n’ha 
donat el vistiplau, de manera que creim que no s’ha obert un debat prou important per veure l’abast de 
les necessitats del Poliesportiu. Potser era el moment de crear la primera comissió de feina sectorial, 
amb els clubs afectats per l’ús de les instal·lacions. 
 
El nostre objectiu és donar suport als diferents clubs, ja que són els vertaders dinamitzadors de l’esport 
del municipi i, també, donar suport a totes les actuacions de millora que es realitzin en les instal·lacions 
esportives i consolidar els plans de manteniment. 
 
El nostre objectiu és, també, canviar allò que sabem que no ha estat encertat. Volem contribuir a fer 
que la instal·lació torni a funcionar, perquè som usuaris i no ens agrada veure com està. 
 
Cap concessionari podrà suportar aquestes condicions. I voldríem equivocar-nos del tot i haver de 
reconèixer que era un bon plec. Però ho dubtam. El fet que hi hagi feines compartides amb dos agents 
(que no ha quedat clar ni heu manifestat clarament quan fareu el concurs per a aquest segon agent, o si 
ho fareu a dit directament) provocarà que hi hagi àmbits solapats i que es generin discussions i que al 
final en surti perjudicada la instal·lació i, de retruc, els usuaris. Per a nosaltres, no heu estat valents a 
l’hora de presentar un plec així com toca, assumint les obligacions de l’Ajuntament, valorant-les i 
proposant-les en aquest plec. Heu anat a mitges, sense deixar clar ni concretar res, el que suposarà, ja 



9 
 

ho sabem, més del mateix. Llàstima. Si voleu ser-ho, tendreu el nostre suport. Així no. Nosaltres no 
podem donar suport a aquest plec pobre, imprecís i poc consensuat.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, reitera, com ja va dir en les comissions informatives, que li preocupa el 
tema de les infraccions molt greus, troba que la sanció per aquest tipus d’infraccions és molt petita.  
Diu que li agradaria saber quin controlarà aquest contracte. També diu que no entén com, en el 
procediment anterior, l’adjudicatari pagàs 420 € cada mes i feia tota la neteja i ara pagarà 200 € cada 
mes i no farà la neteja. Diu que s’abstendrà en la votació. 
 
El regidor d’Esports, Sr. Serra, opina que aquest plec és una millora en relació al plec anterior i opina 
que les seves condicions són assumibles. Diu que pot entendre que es vulgui vendre que no funcionarà, 
que és un desastre. Exposa que el temps demostrarà que aquest plec és vàlid. Finalment, diu que no 
entén que les propostes d’UIA hagin arribat al Ple i no a les comissions informatives ni al Consell 
Municipal d’Esports. Diu que s’accepta incloure en la clàusula 10 del plec, sobre criteris d’adjudicació, 
allò referent a les clàusules socials, amb 10 punts, proposat per UIA. 
 
 
A continuació, els reunits acorden, per 6 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP), 
aprovar els plecs de clàusules administratives particulars per al contracte de la gestió integral del 
Poliesportiu Na Caragol d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió per procediment obert, oferta 
econòmicament més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació i tramitació urgent. 
 
 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 18 de novembre de 2015 
relatiu a “Eleccions generals de 2015. Nomenaments dels membres de les meses electorals” 
 
El batle explica l’acord de la Junta de Govern Local de 18 de novembre de 2015, que, copiat 
literalment, diu: 
 
<<2.1.2.4. Eleccions generals de 2015. Nomenaments dels membres de les meses electorals 
 
1. Als efectes establerts a l’article 26 de la Llei orgànica de règim electoral general vigent, han estat 
nomenats/ades per als càrrecs que s’indiquen els/les electors/ores que es relacionen a continuació: 
 
Districte Censal 01, Secció 001, Mesa A 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
ROSSELLÓ  MUÑOZ  LAURA    presidenta 
GINARD  DOMENGE  MARIA    1a vocal 
BARCELÓ  RIERA  ROSA     2a vocal 
TORRES  FLAQUER  MARGARIDA   presidenta 1a suplent 
JUAN   JUAN   MARIA MAGDALENA  presidenta 2a suplent 
PETIT   BOQUE  CARLOS    1r vocal 1r suplent 
ORTEGA  QUIJADA  ISABEL    1a vocal 2a suplent 
ROMERO  CLARAMUNT ESTELA    2a vocal 1a suplent 
GONZALVO  BOYERO  JUAN ANTONIO   2n vocal 2n suplent 
 
Districte Censal 01, Secció 001, Mesa B 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
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GILI   LLITERES  ISABEL    presidenta 
AGUILÓ  FUSTER  ARTURO    1r vocal 
POL   COLOM  ANTÒNIA    2a vocal 
PASTOR  GELABERT  MARIA    presidenta 1a suplent 
BOLUDA  SEVILLANO  DIEGO ALEJANDRO  president 2n suplent 
CALDENTEY SANSÓ  MIGUEL ÁNGEL   1r vocal 1r suplent 
PLANDIURA  PERA   NÚRIA    1a vocal 2a suplent 
CRESPO  PISTONI  MARIA TERESA   2a vocal 1a suplent 
OLIVER  MARZAL  JAIME RAFAEL   2n vocal 2n suplent 
 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa A 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
AMARILLO  GARCÍA  FRANCISCA    presidenta 
FERRER  FERRERA  CLARA    1a vocal 
GINARD  GINARD  JOANA MARIA   2a vocal 
GUILLEM  MALDONADO ALBA    presidenta 1a suplent 
BERNAD  GINARD  JOSEP LLUÍS    president 2n suplent 
GILI   SERVERA  CATALINA    1a vocal 1a suplent 
BARBÓN  GRILLO  JUAN ANTONIO   1r vocal 2n suplent 
BALLESTER  FERNÁNDEZ CATALINA MARIA   2a vocal 1a suplent 
ARTIGUES  TERRASSA  CATERINA    2a vocal 2a suplent 
 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa B 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
REINÉS  TORRES  ANTONI    president 
SERRA  NEGRE  ANTÒNIA    1a vocal 
RIERA  NICOLAU  MARIA ANTÒNIA   2a vocal 
ROIG   FERRER  MARTA    presidenta 1a suplent 
TOUS   GINARD  MARGARITA   presidenta 2a suplent 
RUBIO  GARCIA  ANA BELÉN    1a vocal 1a suplent 
PINZO  DANÚS  PEDRO    1r vocal 2n suplent 
SUREDA  MOREY  BÀRBARA    2a vocal 1a suplent 
PAREDES  FONSECA  MIGUEL ÁNGEL   2n vocal 2n suplent 
 
Districte Censal 01, Secció 003, Mesa A 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
CANET  VÁZQUEZ  MARIA CRISTINA   presidenta 
LÓPEZ  GÓMEZ  PEDRO MIGUEL   1r vocal 
FORTEZA  GALEANO  MARIA MAGDALENA  2a vocal 
CÀMARA  SOLANO  FRANCISCA    presidenta 1a suplent 
BENNÀSAR  BARCELÓ  ANTONI    president 2n suplent 
HERRERA  MARTOS  DAVINIA    1a vocal 1a suplent 
COLOMER  LLOBERA  ANTONI    1r vocal 2n suplent 
GARCIA  RODRÍGUEZ NATALIA    2a vocal 1a suplent 
CALACO  RAIMINGUEZ CONCEPCIÓN   2a vocal 2a suplent 
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Districte Censal 01, Secció 003, Mesa B 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
ROSSELLÓ  GELABERT  MARC     president 
MAS   MAS   MARIA    1a vocal 
SOLANO  FUSTER  ANTÒNIA    2a vocal 
VIVES  PAYERAS  BARTOLOMÉ   president 1r suplent 
MARTÍN  PALOMO  MERCEDES    presidenta 2a suplent 
MIGUELEZ  CHAPARRO  MARÍA ÁNGELES   1a vocal 1a suplent 
RAMIS  SALVÀ  ANTONIO JOSÉ   1r vocal 2n suplent 
MAYAL  CRUZ   TOMÀS    2n vocal 1r suplent 
POZO   GARCÍA  MIGUEL ÁNGEL   2n vocal 2n suplent 
 
Districte Censal 02, Secció 001, Mesa A 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
LLABRÉS  ARTIGUES  MIGUEL    president 
BONNÍN  GRIMALT  MARGALIDA   1a vocal 
GILI   RIERA  CATALINA    2a vocal 
JUAN   BRUNET  CATALINA    presidenta 1a suplent 
HERNÁNDEZ SERRA  CATALINA    presidenta 2a suplent 
FERRER  MARTÍN  DAMIANA    1a vocal 1a suplent 
CANTÓ  LLANERAS  MARGALIDA   1a vocal 2a suplent 
FEBRER  MESQUIDA  MIGUEL    2n vocal 1r suplent 
INFANTE  SUREDA  EDITH ALEJANDRA  2a vocal 2a suplent 
 
Districte Censal 02, Secció 001, Mesa B 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
RIERA  ORELL  ANTÒNIA    presidenta 
MASSANET  ANDREU  GABRIEL    1r vocal 
MATALLANA ESPINOSA  MARIA ISABEL   2a vocal 
MUÑOZ  LLINÀS  MARTA    presidenta 1a suplent 
SERRAT  FONT   JUAN     president 2n suplent 
TOUS   GINARD  ANTÒNIA    1a vocal 1a suplent 
MASSANET  SUREDA  AINA     1a vocal 2a suplent 
MARTÍN  MERINO  MANUEL    2n vocal 1r suplent 
ORTIZ  GIRALDO  MARIA-AGUSTINA   2a vocal 2a suplent 
 
Districte Censal 02, Secció 002, Mesa A 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
BISBAL  NADAL  MARIA MAGDALENA  presidenta 
BRAZO  GIL   CARLOS    1r vocal 
DANÚS  NICOLAU  BERNAT    2n vocal 
CANTÓ  GIL   JAVIER    president 1r suplent 
FERRER  TOUS   MARIA    presidenta 2a suplent 
AGUILAR  VELA   PILAR     1a vocal 1a suplent 
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FERRER  SUREDA  MARGARIDA   1a vocal 2a suplent 
CAMPOS  FERNÁNDEZ ALEJANDRO   2n vocal 1r suplent 
JULIÀ  GENOVARD  ANTONIO    2n vocal 2n suplent 
 
Districte Censal 02, Secció 002, Mesa B 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
PIRIS   OBRADOR  CATALINA    presidenta 
SUREDA  ARTIGUES  CATALINA    1a vocal 
TERRASSA  GINARD  LLORENÇ    2n vocal 
MANZANO  ALEMANY  MARÍA CONCEPCIÓN  presidenta 1a suplent 
ROIG   FEMENIAS  MARGARITA   presidenta 2a suplent 
SANTOS  PÉREZ  MARIA ISABEL   1a vocal 1a suplent 
MOUZO  CARLES  MATILDE    1a vocal 2a suplent 
LÓPEZ  DÍAZ   IGNACIO    2n vocal 1r suplent 
PINO   SUÁREZ  RICARDO    2n vocal 2n suplent 
 
2. Ratificar aquest acord pel Ple de l’Ajuntament. >> 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 18 de 
novembre de 2015, relatiu a “Eleccions generals de 2015. Nomenaments dels membres de les meses 
electorals”. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal de Proposta per les Illes—El 
Pi relativa al finançament autonòmic i inversions 
 
El batle diu que aquesta moció la presenta el PI i no tot l’Equip de Govern. 
 
El batle explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
En els més de 30 anys de democràcia i d’Estatut d’autonomia, Balears ha rebut molt poc de l’Estat. 
Hem hagut de ser, per necessitat, una societat d’emprenedors que ha creat riquesa i feina a partir de la 
pròpia iniciativa, a diferència d’altres regions d’Espanya, que per una o altra raó han estat fortament 
subsidiades. 
 
Els fons europeus que havien de servir per desenvolupar l’Estat espanyol i col·locar-nos en la mitjana 
comunitària de renda per càpita, els “hem vist passar de lluny”. Les Illes Balears són la comunitat 
autònoma amb pitjor finançament, mentre que és la que més aporta a la caixa del Govern central en 
termes relatius. 
 
Les Illes Balears som la comunitat amb el major dèficit fiscal d’Espanya. Segons les darreres balances 
fiscals publicades, el nostre dèficit (la diferència entre el que aportam i el que rebem) estaria al voltant 
del 14 % del PIB. En termes absoluts, això suposa més de 3.000 milions d’euros anuals, l’equivalent al 
pressupost anual de la comunitat autònoma. Per fer-nos una idea, si aquest dèficit fos zero, podríem 
duplicar el nostre pressupost, eradicant tot el dèficit de la comunitat en menys de tres anys. 
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La crisi econòmica, en el nostre cas, es deu en gran mesura al drenatge fiscal que històricament patim i a 
un sistema de finançament nefast per a aquestes illes. Mentre les coses anaven bé no ens temíem tant, 
però, en les circumstàncies actuals, ens condueix a una situació insostenible. 
 
Així, és imprescindible que, d’una vegada per totes, la societat illenca es plantegi fins a quin punt vol 
seguir patint un tracte injust i arbitrari, i què està disposada a fer per capgirar el greuge històric que 
llastra gran part de les nostres possibilitats de futur. 
 
Tots els governs d’Espanya i de les Illes Balears han menystingut econòmicament aquesta comunitat 
autònoma. Els representants dels partits estatals coincideixen en la necessitat de millorar el finançament 
d’aquesta terra i, al final, molt bones intencions però escassos resultats.  
 
Amb més autogovern i un major control sobre els nostres recursos i la riquesa que generam, tendríem 
capacitat per produir benestar i incrementar la qualitat de vida dels nostres ciutadans i, a més, seguir 
sent solidaris amb la resta d’Espanya. 
 
Una societat dinàmica com la illenca, solidària com cap altra, no ha de patir més la política d’espoli 
fiscal que arrossegam des de fa més de tres dècades. Un espoli que ens minva els nostres recursos, ens 
empobreix com a societat i posa en perill el nostre futur. L’autogovern no ha funcionat bé justament 
perquè no hem tengut prou autonomia fiscal i de decisió. 
 
En base a tot l’exposat, proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següents 

 
ACORDS: 
 
1. Constatar la injustícia que ha patit la comunitat autònoma de les Illes Balears per part del Govern 
d’Espanya en matèria de finançament i inversions. 
 
2. Rebutjar l’actuació del Govern espanyol al llarg dels darrers 30 anys en matèria de finançament 
autonòmic i inversions.  
 
3. Exigir a l’actual Govern balear accions contundents per aturar la situació desavantatjosa que vivim, 
independentment de qui governi a l’Estat espanyol després de les properes eleccions generals.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és una moció pròpia i característica del temps en què estam, 
període electoral. A continuació, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Estam davant una moció que fa honor al temps en què estam, és a dir, en precampanya electoral. 
Estam d’acord que les nostres illes es mereixen un bon finançament i que al llarg del temps hem estat 
mal finançades i, fins i tot, en alguns moments com l’actual menyspreades. 
 
Aquesta manca de sensibilitat i finançament per part de l’Estat espanyol no ha estat sempre així; hi ha 
hagut governs espanyols que han tengut una major sensibilització cap a les nostres illes. 
 
En el moment que ha coincidit un govern socialista a Madrid i un govern socialista a les Illes la cosa ha 
canviat una mica, tal com reflecteix el titular del Diario de Mallorca del mes d’agost de 2012. 
 



14 
 

Tot i que trobam molt contundent l’acord número 2, ja que la sensibilització a un època o l’altra durant 
aquest 30 anys han estat diferents i així ho hem demostrat quan hi ha governs socialistes a Madrid i a les 
Illes Balears, hi votarem a favor.>> 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que veu molt bé la moció. Diu que està a favor que les Balears rebin 
molts doblers. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Constatar la injustícia que ha patit la comunitat autònoma de les Illes Balears per part del Govern 
d’Espanya en matèria de finançament i inversions. 
 
2. Rebutjar l’actuació del Govern espanyol al llarg dels darrers 30 anys en matèria de finançament 
autonòmic i inversions.  
 
3. Exigir a l’actual Govern balear accions contundents per aturar la situació desavantatjosa que vivim, 
independentment de qui governi a l’Estat espanyol després de les properes eleccions generals. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA, relativa l’aprovació 
de l’Ordenança reguladora de l’ocupació de la via pública 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En els darrers anys, Artà ha incrementat de manera significativa el nombre d’activitats dutes a terme 
a l’aire lliure.  
 
Per una altra banda, la promulgació de normativa específica com la llei antitabac i l’aparició de noves 
formes d’ocupació de l’espai públic (com les tarimes en calçada o els cossos tancats) ha provocat un 
increment de les demandes d’ocupació de la via pública per part dels molts d’establiments de comerç i  
restauració de tot el municipi.  
 
Tot això s’uneix a, d’una banda, la necessitat de garantir la lliure circulació i  l’accessibilitat a tota la 
ciutadania per tal de poder gaudir dels espais públics, així com a assegurar un ús acurat i racional de 
l’espai públic que no impedeixi ni dificulti la convivència de tots els agents implicats. 
 
Atès que no existeix cap normativa municipal que reguli de forma clara el conjunt d’activitats 
econòmiques i ciutadanes a la via pública i que durant la passada legislatura, des de la Regidoria 
d’Urbanisme, ja es va redactar un esborrany referent a una ordenança que reguli tots els punts 
esmentats, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següent 
 
ACORD: 
 
Iniciar els tràmits necessaris per dur a aprovació l’Ordenança municipal d’ocupació de la via pública 
esmentada més amunt.>> 
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El batle diu que està d’acord amb el fons de la moció. No obstant això, però, proposa retirar avui la 
moció i treballar conjuntament; diu que la feina està feta. 
 
La Sra. Maria diu que a la Comissió Informativa el batle es va comprometre a dur el concurs d’idees al 
Ple del mes de gener. 
 
El batle diu que sí i, en cas contrari, durà la moció. 
 
Seguidament, es retira la moció de l’ordre del dia. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a l’Institut 
Ramon Llull i al Campus Universitari de Llengua Catalana 
 
La regidora d’UIA, Sra. Santandreu, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atès que el Govern balear ha demanat el reingrés a l’Institut Ramon Llull, que és la institució que 
organitza, entre moltes altres coses, les estades de formació lingüística i cultural en territoris de parla 
catalana (Campus Universitari de la Llengua Catalana); 
 
Atès que l’any 2002 l’Ajuntament d’Artà començà a col·laborar amb el Campus Universitari de la 
Llengua Catalana (Mallorca-Andorra) que organitza l’Institut Ramon Llull; 
 
Atès que aquest Campus neix perquè hi ha nombrosos centres universitaris arreu del món que ofereixen 
als seus estudiants la possibilitat d’estudiar la llengua catalana com a assignatura d’elecció i, per tant, és 
viva en altres llocs fora de l’àmbit espanyol; 
 
Atès que aquest Campus reuneix un nombre important d’universitaris de diferents nacionalitats amb un 
objectiu comú: practicar la llengua catalana i conviure en el dia a dia amb ella i la seva gent; 
 
Atès que per a Artà la presència d’aquest Campus és una mostra d’interès i obertura al món vers la 
nostra llengua i cultura; 
 
Atès que la visita d’aquest grup d’estudiants, per al poble d’Artà, és una oportunitat per donar a 
conèixer la nostra llengua, cultura, patrimoni, festes, gastronomia, etc.; 
 
Atès que, pel fet que l’Ajuntament d’Artà participi i col·labori amb aquesta iniciativa, és una forma 
d’impulsar, promoure i potenciar la nostra llengua i cultura arreu del món; 
 
I atès que la col·laboració de l’Ajuntament amb aquest tipus d’iniciativa és un fet molt positiu per 
activar un turisme de qualitat que respecti la nostra llengua i cultura; 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar l’Equip de Govern a demanar a l’Institut Ramon Llull que el Campus Universitari de Llengua 
Catalana torni a venir a Artà. 
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2. Instar l’Equip de Govern perquè torni a col·laborar i participar amb la Institució Ramon Llull en les 
estades de formació lingüística i cultural en territoris de parla catalana per promoure, impulsar i 
potenciar la llengua catalana.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Al plenari de 27 de març de 2012 el grup socialista ja ho va demanar en l’apartat de precs i 
preguntes: 
 
“Demanen si ha passat per Junta de Govern Local alguna sol·licitud per becar algun alumne del campus 
dels catalans, que cada any vénen a Artà a passar-hi uns dies. 
 
Resposta: No. Hi ha hagut, diu, una consulta informal per part dels organitzadors. Ens han demanat 
l’ajuda de 460 euros. El 2011 es va fer aquesta ajuda. Els férem una oferta, sempre dins de la 
informalitat, davallant un 20 % l’aportació i, en principi, sembla que no l’accepten. De tota manera, 
s’està fent feina per poder seguir col·laborant.   
   
Crec que aquesta intervenció al 2012 ho diu tot.  
 
De totes formes, volem comentar que en els moments complicats és on es veuen les ideologies dels 
distints partits i posar en perill una beca perquè un alumne no véngui a Artà per aprendre la nostra 
llengua i costums i projectar el nostre poble d’una forma universal no diu gaire a favor. 
 
El Govern actual de les Illes Balears ja ha començat la tasca de refer ponts amb l’Institut Ramon Llull i 
nosaltres hi estam totalment d’acord. 
 
Nosaltres estam d’acord amb intentar refer aquest ponts. Ara, veim complicat que el Campus, tal com 
estava fins ara, torni a Artà. Seria més partidari d’obrir altres vies, comunicar amb l’Institut Ramon 
Llull i mostrar la nostra predisposició a fer algun tipus d’actuació semblant al Campus que teníem. Tal 
volta, una bona opció és comentar-ho amb la comunitat valenciana. 
 
Proposam llevar el primer acord de la part dispositiva i deixar el número 2.>> 
 
La regidora d’UIA, Sra. Santandreu, diu que en la moció es xerra d’estades lingüístiques. A més, diu 
que li va bé allò que proposa el portaveu del PSOE. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 11 vots a favor (PI, PSOE, AA i UIA) i 1 abstenció (PP), instar 
l’Equip de Govern perquè torni a col·laborar i participar amb la Institució Ramon Llull en les estades de 
formació lingüística i cultural en territoris de parla catalana per promoure, impulsar i potenciar la 
llengua catalana. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa al Fons de 
Cooperació Local de l’any 2016 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
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<<Artà és un municipi amb unes característiques pròpies dins el conjunt de l’illa de Mallorca i de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
Mentre la majoria dels municipis que disposen de costa urbanitzable l’han sotmesa a la pressió del 
turisme i han provocat una urbanització, a vegades discriminada, del territori i una destrucció 
irreversible del paisatge, Artà ha optat per un model proteccionista i  ha aconseguit preservar la major 
part del litoral de què consta, sense vendre el territori a la planta hotelera. Fins i tot, algunes batalles per 
a la defensa d’aquests paratges esdevingueren emblemàtiques en la protecció del territori, com ara sa 
Canova, es Caló o es Canons. Aquesta preservació és la que ha permès que una major part del municipi 
estigui formada per un parc natural: el Parc Natural de Llevant. 
 
La ciutadania artanenca està satisfeta del model que s’ha defensat des dels principis de la democràcia i 
és una de les característiques que identifica el municipi. I, també, motiu d’orgull dels seus habitants, que 
mostren als visitants aquesta característica que ens defineix. Segurament també per aquest model, la 
idiosincràsia i la personalitat artanenques són trets distintius que defineixen el nostre municipi. 
 
Això ha fet que Artà gairebé no pugui gaudir dels ingressos que genera la principal indústria illenca, el 
turisme, perquè no ha gestat la seva economia en base a l’ocupació i destrucció del territori. Sí que, en 
canvi, en pateix les despeses perquè els visitants (que gasten en allotjament i oferta complementària a 
altres indrets) utilitzen els serveis naturals que ofereix el municipi. Per exemple, tots els residus que 
generen els visitants externs a les zones públiques no urbanitzades, especialment la costa, són suportats 
únicament pels residents en el municipi. O l’ús de les infraestructures, com ara camins públics o 
patrimoni protegit, que també només és suportat, en la seva immensa majoria, pels artanencs i les 
artanenques. 
 
I, en la majoria dels casos, quan es fan repartiments de subvencions, no es té present el model específic i 
proteccionista.  
 
Per altra banda, la configuració urbana del territori artanenc, amb dos nuclis de població importants 
(Artà i la Colònia de Sant Pere) provoca que la gestió dels recursos, en algunes ocasions, no sigui del tot 
objectiva com voldria la ciutadania. Especialment s’agreuja aquesta situació quan les inversions 
externes vénen atorgades al municipi i no als nuclis de població que hi ha, de manera que sempre es pot 
córrer en l’error de beneficiar-ne un més que l’altre. 
 
Per tot això, l’equip municipal d’Unió Independents d’Artà presenta al Ple de l’Ajuntament els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears, concretament a la Conselleria d’Hisenda i Administracions 
Públiques, que en la propera resolució per la qual es fixin els criteris i percentatges aplicables per fer el 
repartiment del Fons de Cooperació Local de l’any 2016, es dediqui un percentatge, com a mínim del 
5 %, per als municipis que tenguin en el seu territori un parc natural i no disposin d’una planta hotelera 
significativa. 
 
2. Proposar una esmena al Projecte de reglament de cooperació local, en el sentit que, quan faci 
referència a ajuntaments o municipis i a la seva població, ho faci a nuclis urbans, ja que això pot superar 
el greuge per als nuclis urbans que no són ajuntaments o municipis.>> 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ja fa temps que havien xerrat sobre aquest tema. Diu que està 
d’acord amb fer feina en aquest sentit, però en fer-la seriosament, amb informes de l’assessor jurídic i la 
secretària, i, després, enviar-ho tot al Consell de Mallorca. Proposa començar el camí, estudiar-lo 
seriosament, fer els informes necessaris i enviar tota la documentació al Consell de Mallorca. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que té por que no es puguin fer els informes dins el primer 
trimestre de 2016. També diu que no sap el termini per a la presentació d’esmenes al Reglament de 
cooperació. 
 
Tot seguit, els reunits decideixen modificar els acords de la part dispositiva en els termes següents: 
 
<<1. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament a iniciar el procediment per demanar al Govern de les 
Illes Balears, concretament a la Conselleria d’Hisenda i Administracions Públiques, que en la propera 
resolució per la qual es fixin els criteris i percentatges aplicables per fer el repartiment del Fons de 
Cooperació Local de l’any 2016, s’incloguin criteris que tenguin en compte la particularitat del 
municipi. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a estudiar la possibilitat d’incloure una esmena al Projecte de reglament de 
cooperació local, en el sentit que, quan faci referència a ajuntaments o municipis i a la seva població, ho 
faci a nuclis urbans, ja que això pot superar el greuge per als nuclis urbans que no són ajuntaments o 
municipis.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que li agrada aquesta moció. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que està d’acord amb el fons de la moció. Diu que té el dubte del 
tema dels nuclis urbans. Manifesta que està d’acord amb la protecció del territori. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament a iniciar el procediment per demanar al Govern de les Illes 
Balears, concretament a la Conselleria d’Hisenda i Administracions Públiques, que en la propera 
resolució per la qual es fixin els criteris i percentatges aplicables per fer el repartiment del Fons de 
Cooperació Local de l’any 2016, s’incloguin criteris que tenguin en compte la particularitat del 
municipi. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a estudiar la possibilitat d’incloure una esmena al Projecte de reglament de 
cooperació local, en el sentit que, quan faci referència a ajuntaments o municipis i a la seva població, ho 
faci a nuclis urbans, ja que això pot superar el greuge per als nuclis urbans que no són ajuntaments o 
municipis. 
 
 
10. Donar compte dels informes elaborats en acompliment de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en les operacions comercials, relatius al 3r trimestre de 2015 
  
Es dóna compte dels informes elaborats en acompliment de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei  3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, relatius al 3r trimestre de 2015. 
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Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
11. Donar compte de l’estat d’execució del pressupost en el 3r trimestre de 2015, d’acord amb 
l’establert a l’article 207 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals 
 
Es dóna compte de l’estat d’execució del pressupost en el 3r trimestre de 2015, d’acord amb l’establert 
a l’article 207 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
12. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 3, reguladora de l’impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres 
 
El batle explica l’informe proposta, que, copiat literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de modificació de l’Ordenança núm. 3, reguladora de l’impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres per l’any 2016. 

 
ANTECEDENTS 

 
1. D’acord amb l’ordenat per Batlia, aquesta Secretaria va emetre un informe referent al procediment a 
seguir i a la legislació aplicable. 

 
2. Amb data 09/11/2015, vist el Projecte d’ordenança fiscal, per Intervenció s’ha informat l’expedient. 

 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
- Els articles 15 al 21 i 24 i 25 i 100 a 103 del Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
- Els articles 22.2.d i e i 47.1 de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.  
- La Llei 12/2012, de 26 de desembre, de mesures urgents de liberalització del comerç i de determinats 
serveis.  

 
Vist tot això, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació aplicable i 
que procedeix la seva aprovació inicial per part del Ple d’aquest Ajuntament, d’acord amb l’article 47.1 
de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, per majoria simple dels 
membres presents. 

 
Per això, d’acord amb el que estableix l’article 175 del Reial decret 2568/1986, del 28 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, qui 
subscriu eleva la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD: 

 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 3, reguladora de l’impost sobre construccions, 
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instal·lacions i obres. 
 

2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les 
hisendes locals.>> 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que està a favor de la modificació d’aquesta ordenança, però que en 
la Comissió Informativa varen demanar que es bonificàs als joves de fins a 35 anys.  
 
El batle diu que ja li va dir a la Comissió Informativa que aquesta discriminació per edat plantejava 
dubtes i es feia difícil de justificar que només sigui per l’edat. S’hauria de tenir en compte la renda a 
més de l’edat. Li diu que va proposar a UIA que presentàs la seva proposta i que es duria al proper 
plenari i, com que no ho ha fet, no s’ha inclòs la proposta d’UIA. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord amb la modificació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE, AA i PP) i 5 abstencions (UIA): 
 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 3, reguladora de l’impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
 
13. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per 
serveis relatius a activitats, establiments i instal·lacions 
 
El batle explica l’informe proposta, que, copiat literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de modificació de l’ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per serveis 
relatius a activitats, establiments i instal·lacions reguladora de l’impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres per l’any 2016. 

 
ANTECEDENTS 
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1. D’acord amb l’ordenat per Batlia, aquesta Secretaria va emetre un informe referent al procediment a 
seguir i a la legislació aplicable. 

 
2. Amb data 12/11/2015, vist el Projecte d’ordenança fiscal, per Intervenció s’ha informat l’expedient. 

 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
- Els articles 15 al 21 i 24 i 25 i 100 a 103 del Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
- Els articles 22.2.d i e i 47.1 de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.  
- La Llei 12/2012, de 26 de desembre, de mesures urgents de liberalització del comerç i de determinats 
serveis.  
 
Vist tot això, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació aplicable i 
que procedeix la seva aprovació inicial per part del Ple d’aquest Ajuntament, d’acord amb l’article 47.1 
de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, per majoria simple dels 
membres presents. 

 
Per això, d’acord amb el que estableix l’article 175 del Reial decret 2568/1986, del 28 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, qui 
subscriu eleva la següent  

 
PROPOSTA D’ACORD: 

 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per serveis relatius a activitats, 
establiments i instal·lacions i obres. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals.>> 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, opina que no s’hauria d’abaixar als bancs, que UIA ho troba 
inacceptable. Diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord amb la modificació. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 6 vots a favor (PI, PSOE i PP) i 6 abstencions (UIA i AA): 
 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per serveis relatius a activitats, 
establiments i instal·lacions i obres. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
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publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
 
14. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 7, reguladora de la taxa per 
recollida, transferència, transport i tractament dels residus sòlids urbans 
 
El batle explica l’informe proposta, que, copiat literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de modificació de l’Ordenança núm. 7, reguladora de la taxa per 
recollida, transferència, transport i tractament dels residus sòlids urbans per l’any 2016. 
 
ANTECEDENTS  

 
1. D’acord amb l’ordenat per Batlia, aquesta Secretaria va emetre un informe referent al procediment a 
seguir i a la legislació aplicable. 

 
2. Amb data 09/11/2015, vist el Projecte d’ordenança fiscal, per Intervenció s’ha informat l’expedient. 

 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
- Els articles 15 al 21 i 24 i 25 i 100 a 103 del Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
- Els articles 22.2.d i e i 47.1 de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.  
- La Llei 12/2012, de 26 de desembre, de mesures urgents de liberalització del comerç i de determinats 
serveis.  

 
Vist tot això, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació aplicable i 
que procedeix la seva aprovació inicial per part del Ple d’aquest Ajuntament, d’acord amb l’article 47.1 
de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, per majoria simple dels 
membres presents. 
 
Per això, d’acord amb el que estableix l’article 175 del Reial decret 2568/1986, del 28 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, qui 
subscriu eleva la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD: 

 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 7, reguladora de la taxa per recollida, transferència, 
transport i tractament dels residus sòlids urbans. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
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l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 
 

3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals.>> 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que va ser una proposta d’UIA i agraeix a l’Equip de Govern que 
l’hagi inclòs en la modificació de l’Ordenança. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de la modificació. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 7, reguladora de la taxa per recollida, transferència, 
transport i tractament dels residus sòlids urbans. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
 
15. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 17, reguladora de la taxa per llocs 
de venda al mercat d’abastament 
 
El batle explica l’informe proposta, que, copiat literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de modificació de l’ordenança núm. 17 reguladora de la taxa per llocs de 
venda al mercat d’abastament. 

 
ANTECEDENTS  

 
1. D’acord amb l’ordenat per Batlia, aquesta Secretaria va emetre un informe referent al procediment a 
seguir i a la legislació aplicable. 

 
2. Amb data 09/11/2015, vist el Projecte d’ordenança fiscal, per Intervenció s’ha informat l’expedient. 

 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
- Els articles 15 al 21 i 24 i 25 i 100 a 103 del Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
- Els articles 22.2.d i e i 47.1 de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.  
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- La Llei 12/2012, de 26 de desembre, de mesures urgents de liberalització del comerç i de determinats 
serveis.  

 
Vist tot això, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la Legislació aplicable i 
que procedeix la seva aprovació inicial per part del Ple d’aquest Ajuntament, d’acord amb l’article 47.1 
de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, per majoria simple dels 
membres presents. 

 
Per això, d’acord amb el que estableix l’article 175 del Reial decret 2568/1986, del 28 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, qui 
subscriu eleva la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 17, reguladora de la taxa per llocs de venda al mercat 
d’abastament. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals.>> 

 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que considera que tot el que sigui afavorir la desestacionalització és 
favorable. Diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord amb la modificació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 17, reguladora de la taxa per llocs de venda al mercat 
d’abastament. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
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16. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 35, reguladora de la taxa per la 
prestació del servei de clavegueram 
 
El batle explica l’informe proposta, que, copiat literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de modificació de l’Ordenança fiscal núm. 35, reguladora de la taxa per 
la prestació del servei de clavegueram per l’any 2016. 

 
ANTECEDENTS 

 
1. D’acord amb l’ordenat per Batlia, aquesta Secretaria va emetre un informe referent al procediment a 
seguir i a la legislació aplicable. 

 
2. Amb data 09/11/2015, vist el Projecte d’ordenança fiscal, per Intervenció s’ha informat l’expedient. 

 
LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
- Els articles 15 al 21 i 24 i 25 i 100 a 103 del Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
- Els articles 22.2.d i e i 47.1 de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.  
- La Llei 12/2012, de 26 de desembre, de mesures urgents de liberalització del comerç i de determinats 
serveis.  

 
Vist tot això, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació aplicable i 
que procedeix la seva aprovació inicial per part del Ple d’aquest Ajuntament, d’acord amb l’article 47.1 
de la Llei 7/1985, del 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, per majoria simple dels 
membres presents. 

 
Per això, d’acord amb el que estableix l’article 175 del Reial decret 2568/1986, del 28 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, qui 
subscriu eleva la següent  

 
PROPOSTA D’ACORD: 

 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 35, reguladora de la taxa per la prestació del servei de 
clavegueram. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals.>> 

 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que està d’acord amb la modificació. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord amb la modificació. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 35, reguladora de la taxa per la prestació del servei de 
clavegueram. 

 
2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 

 
3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
 
A continuació, el batle diu que s’han de tractar dues mocions que no figuren en l’ordre del dia, que s’ha 
de votar la seva inclusió i que s’han de debatre, si s’escau. 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal AA relativa a negociar una 
pròrroga dels terminis prevists al Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya 
i la comunitat autònoma de les Illes Balears per al finançament de diverses infraestructures 
turístiques 
 
A continuació, els reunits voten la urgència i acorden, per unanimitat, la inclusió en l’ordre del dia de la 
Moció que presenta el grup municipal AA relativa a negociar una pròrroga dels terminis prevists al 
Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de les Illes 
Balears per al finançament de diverses infraestructures turístiques. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
<<Instància al Govern de les Illes per negociar amb el Govern de l’Estat una pròrroga dels terminis 
prevists al Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de 
les Illes Balears per al finançament de diverses infraestructures turístiques, de 23 de desembre de 2010, 
per a l’execució i certificació de les despeses necessàries per a l’execució de la restauració i posada en 
marxa de l’antic monestir de Bellpuig a Artà, actuant, si s’escaigués, com en el cas de les inversions 
estatutàries a la platja de Palma, per la via judicial.  
 
Proposar al Govern de les Illes i al Consell de Mallorca, en el cas que la pròrroga per al projecte de 
Bellpuig realment no es pogués assolir, a l’estudi de desviar la inversió d’1,1 milions d’euros que estava 
previst que es destinassin al monestir de Bellpuig, a la compra de Can Sureda, de la mateixa manera 
que, per tal de salvar aquesta quantitats dels fons estatutaris, es té la intenció d’adquirir el Sindicat de 
Felanitx.  
 
Reclamar al Consell de Mallorca un compromís formal envers la continuïtat en els esforços 
pressupostaris mostrats fins ara (Pressuposts de 2016, aprovats inicialment dia 25 de novembre), de cara 
a la conservació i rehabilitació del conjunt monumental de Bellpuig.  
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Reprovar l’expresidenta del Consell de Mallorca, Maria Salom, així com l’exvicepresident i conseller 
de Cultura, Patrimoni i Esports del Consell, J. Rotger, per no haver actuat a temps respecte de 
l’execució del Projecte de restauració i posada en marxa de l’antic monestir de Bellpuig a Artà, en virtut 
dels esmentats convenis, posant en greu perill l’efectiva arribada d’aquests fons estatals en forma 
d’inversions patrimonials al municipi d’Artà.  
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
 
1. Atès el valor històric, patrimonial, com el paisatgístic i ambiental del seu entorn, del Monestir de 
Bellpuig, així com el seu potencial com a objecte de visites escolars i turístiques.  
 
2. Atès que, d’ençà l’any 1998, el Consell de Mallorca és el titular del monestir de Bellpuig.  
 
3. Atès que el “turisme religiós” es posiciona com un sector a tenir en consideració per a l’impuls del 
turisme durant la temporada baixa. Es tracta d’un visitant que no cerca tant el sol i la platja com la 
cultura i el patrimoni.  
 
Aquest mes de novembre, a Lluc, de fet varen tenir lloc les I Jornades de Turisme Religiós, amb noves 
iniciatives de gestió cultural i turística relacionades amb el patrimoni religiós, amb la participació de les 
institucions públiques de les Illes.  
 
4. Atès que el Ple del Consell de Mallorca, en sessió ordinària de 3 de maig de 2004, va acordar la seva 
declaració com a bé d’interès cultural (BIC), amb categoria de “monument”. Aquesta declaració, atesa 
la Llei 12/1998, de 21 de desembre, del patrimoni històric de les Illes Balears, i la normativa 
concordant, comporta, entre d’altres, el deure de la seva conservació (arts. 22.3 i 26): els poders públics 
promouran, per tots els mitjans al seu abast, la conservació, la consolidació i la millora dels béns 
integrants del patrimoni històric de titularitat pública i privada. [...] Els propietaris, titulars de drets o 
simples posseïdors de béns d’interès cultural o catalogats tenen el deure de conservar-los, mantenir-los i 
custodiar-los de tal manera que se’n garanteixi la salvaguarda dels valors.  
 
5. Atès el lamentable estat de conservació que presenta a dia d’avui després de massa anys d’abandó, tot 
i la titularitat publica i la figura de protecció BIC que se li va concedir, i atès que per a la seva 
restauració són necessàries quantitats realment aproximades al milió d’euros.  
 
6. Atès el Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de 
les Illes Balears, per al finançament de diverses infraestructures turístiques, de  23 de desembre de 2010; 
que aquest conveni havia de permetre, entre d’altres objectius, la restauració i posada en marxa de 
l’antic monestir de Bellpuig a Artà, i s’hi havien de destinar 1,1 milions d’euros. Per al 
desenvolupament d’aquest Conveni aquesta legislatura passada i en ésser competent per a la seva 
execució, com en el cas del monestir de Bellpuig, el Consell de Mallorca, es va aprovar dia 11 de març 
de 2011 un altre conveni, en el marc de les inversions estatutàries, entre l’Administració de la CAIB i el 
Consell, en matèria d’actuacions per al desenvolupament de les inversions de l’Estat a les Illes Balears.  
 
7. Atès que, fins ara, tots els màxims responsables, de tots els colors polítics, del Consell de Mallorca, 
administració titular del monument i competent legalment pel que fa a la seva conservació, han formulat 
el seu compromís ferm amb la seva conservació, rehabilitació, dignificació i valorització de cara a la 
potenciació d’un turisme cultural i patrimonial que coadjuves a una desestacionalització del turisme, 
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etc., i fins i tot engegat actuacions però sense que aquestes tenguessin continuïtat, de manera que, també 
fins ara, gairebé no s’hi ha actuat.  
 
Així, per exemple, a mode de mostra: ja l’any 2000, s’iniciaven els tràmits per a un concurs 
d’avantprojectes de tractament arquitectònic, que finalment va acabar dins un calaix. Visita i compromís 
del conseller B. Vicens l’any 2004 i encàrrec d’un projecte per a la realització d’intervencions puntuals 
a l’Església de Santa Maria de Bellpuig. L’any 2008, l’equip de Joana Ll. Mascaró i Maties Garcies 
revisava l’avantprojecte abans esmentat, i es comprometia en qualsevol cas amb la seva conservació i 
consolidació.  
 
El 2011 la presidenta del Consell, M. Salom, visitava el conjunt acompanyada pel vicepresident i 
conseller de Cultura, Patrimoni i Esports, J. Rotger, i formulava els compromisos habituals de 
restauració i rehabilitació per a fomentar la dinamització social i econòmica de Mallorca a través de la 
cultura promovent el turisme de caire cultural. També dins aquesta darrera legislatura, segons J. Rotger 
en sessió ordinària del Ple del Consell de 9 de gener de 2014, a pregunta de Joan Font (Més per 
Mallorca), s’haurien garantit les inversions estatutàries [les inversions previstes al Conveni entre l’Estat 
i la CAIB, que preveien entre d’altres actuacions la de la rehabilitació del monestir de Bellpuig, amb 
una inversió 1.100.000 euros] i obtingut la pròrroga que permet dur endavant l’execució d’aquest 
projecte [nous terminis: el 31 de desembre de 2016 per a l’execució de les obres i el 31 de desembre de 
2017 per a la justificació de la despesa]. El Ple del Consell de Mallorca aprovava per unanimitat aquell 
mateix dia a proposta del grup socialista al Consell de Mallorca el següent: “1. El Consell de Mallorca 
impulsarà el projecte de l’any 2012 per tal de preservar el conjunt patrimonial del monestir de Santa 
Maria de Bellpuig, a fi que cap element estructural pugui estar en perill de major deteriorament. 2. El 
Consell de Mallorca executarà les obres necessàries per a la rehabilitació del monestir de Santa Maria 
de Bellpuig, atès el compliment del conveni d’inversions estatutàries.”  
 
8. Atès que no va ser no obstant les declaracions dels màxims responsables executius del Consell la 
legislatura passada, i la unanimitat de l’acord del Ple del Consell esmentat, pres dia 9 de gener de 2014, 
d’execució de les obres necessàries per a la rehabilitació del monestir de Santa Maria de Bellpuig, atès 
el compliment del conveni d’inversions estatutàries fins dia 22 de maig de 2015, que es va donar inici a 
l’expedient “Contracte del servei per la redacció del projecte de consolidació, conservació i restauració 
d’estructures i la investigació arqueològica a Bellpuig (Artà)”, sense que s’hagi ni tan sols pogut arribar 
a redactar el corresponent plec de clàusules administratives particulars i el plec de condicions tècniques 
previ al concurs.  
 
9. Atès que l’Ajuntament d’Artà sempre ha manifestat, de manera unitària, la seva preocupació per 
l’estat de conservació del conjunt monacal de Bellpuig i reclamat inversions. Així la darrera vegada, dia 
30 d’octubre de 2012, el Ple a instància del grup socialista aprovava per unanimitat una moció amb 
motiu de l’incompliment del conveni de col·laboració entre l’Administració de la comunitat autònoma 
de les Illes Balears i el Consell de Mallorca en matèria d’actuacions per al desenvolupament de les 
inversions de l’Estat espanyol a les Illes Balears, concretament la restauració i posada en marxa de 
l’antic monestir de Bellpuig d’Artà, en què s’instava a: promoure l’execució de les obres de restauració 
i posada en marxa de l’antic monestir de Bellpuig per un valor 1.100.000 €, així com instar el CIM que 
una vegada executades les obres i prèvies les oportunes certificacions d’obra reclami els diners al 
Govern de la comunitat autònoma.  
 
10. Atès que, pel que sabem, la inversió amb els fons estatutaris (1.100.000 €, en virtut del Conveni 
anteriorment esmentat entre l’Estat i la CAIB, de 23 de desembre de 2010) per a la rehabilitació del 
monestir de Bellpuig ha quedat descartada per part del Consell de Mallorca, en no poder-se donar 
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compliment als terminis establerts actualment, i atès que no complir amb els terminis, implicaria 
l’obligació, per part de la CAIB, de tornar els doblers ingressats l’any 2011 en virtut del Conveni amb 
l’Estat. La motivació d’aquesta renúncia ve recollida a la resolució de la secretària tècnica del 
Departament de Cultura, Patrimoni i Esports, Cristina Bou Barceló, de 9 d’octubre, per la qual es 
deixava sense efecte l’expedient “Contracte del servei per la redacció del projecte de consolidació, 
conservació i restauració d’estructures i la investigació arqueològica a Bellpuig (Artà)”, atesos la 
descripció de la situació actual i el grau de compliment obtingut de les actuacions previstes necessàries 
per a l’execució del projecte, així com els terminis establerts segons el Conveni en vigor.  
 
11. Atès que, no obstant això, segons la noticia publicada a Última Hora ja el passat dia 5 d’octubre, es 
procuraria per part del Consell la compra del Sindicat de Felanitx l’abans possible [aquesta compra ni 
tan sols no figura en el Conveni entre CAIB i l’Estat, que inclou com s’ha dit la rehabilitació del 
monestir de Bellpuig, propietat del Consell des de l’any 1999; d’aquest, però, aparentment no es deia 
res].  
 
12. Atès el Conveni de col·laboració de 13 d’agost de 2009 per a la remodelació de la Platja de Palma 
entre l’Estat i la CAIB.  
 
13. Atesa la contundència i determinació de lluitar per no perdre les inversions estatutàries a la Platja de 
Palma demostrades pel Consell de Govern del Govern de les Illes Balears amb l’acord de 6 de 
novembre, d’inici de les actuacions oportunes per a interposar un recurs contenciós administratiu contra 
l’Estat per defensar judicialment les inversions estatutàries de la Platja de Palma, per la no acceptació 
per part de l’Estat de les pròrrogues ni de la tramitació de l’esborrany d’addenda 2a, relatius al conveni 
de col·laboració de 13 d’agost de 2009 per a la remodelació de la Platja de Palma, i també respecte de 
l’advertiment de reintegrament de les quantitats.  
 
14. Ateses les darreres informacions periodístiques (Ara Balears i Última Hora, 26/11/2015 i 
27/11/2015, respectivament), segons les quals el Consell hauria decidit desviar, “per salvar-los”, el 
milió cent mil euros de fons estatutaris que s’havien de destinar a Bellpuig, així com altres quantitats 
previstes al mateix Conveni (concretament: allò no gastat per a rehabilitació de camins, refugis i albergs 
de la serra de Tramuntana (5,27 % invertit); inversions a la finca de Raixa (99,1 % invertit); adquisició, 
rehabilitació i explotació del Castell de Santuari (0 % invertit); recuperació dels valors paisatgístics en 
zones turístiques, com Cala Millor i el Port d’Alcúdia (82,6 % invertit)), a la compra del Sindicat de 
Felanitx, i atesa l’aprovació inicial dels Pressuposts del Consell de Mallorca per a 2015 el passat dia 25, 
la qual incloïa una esmena parcial de El PI, per la qual s’augmentava de 220.000 euros d’inversió 
prevista inicialment, a 420.000, la quantitat que es preveu destinar el 2016 a la conservació del monestir 
de Bellpuig,  
 
15. Atès que l’Ajuntament d’Artà, com ha manifestat en anteriors ocasions i demostrat amb fets i 
compromisos concrets, ha apostat i vol continuar fent-ho per una conservació dels valors territorials, 
paisatgístic i patrimonials del seu municipi, valoritzant-los també amb la voluntat de potenciar una 
activitat turística desestacionalitzada, prioritzant els turisme de caràcter actiu, familiar, de natura i 
cultural. Aquests objectius estan inclosos habitualment ens els programes dels diferents grups polítics 
municipals, però també en els “plans anuals turístics” municipals, normalment caracteritzats pel més 
ampli consens. Així, per exemple, el “Pla integral de turisme d’Artà 2014”, exigit per la Conselleria de 
Turisme i més recentment aprovat, per unanimitat, pel Ple de 28 de gener de 2014, preveu: Posar en 
valor recursos que enriqueixen l’oferta turística del municipi. La riquesa patrimonial, arqueològica, 
cultural i paisatgística són per a Artà recursos valuosíssims dins la configuració del seu producte 
turístic. A Mallorca és el Consell qui té encomanades les competències relatives a aquestes àrees, que 
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actualment tenen pendents alguns projectes importants per a la millora de l’oferta turística del municipi. 
Per això, entre les actuacions a dur a terme hi ha: Instar el Consell a la finalització de la ruta Artà-Lluc. 
Instar el Consell a l’adequació del monestir de Bellpuig, perquè arribi a ser part del producte turístic 
d’Artà. Instar el Consell a la realització de les actuacions aprovades per a la millora dels elements 
patrimonials de la costa de la Colònia de Sant Pere, com és la senyalització i eñ tancament del Dolmen 
de s’Aigua Dolça.  
 
16. Atès que, per a això, necessita de l’acompanyament actiu i compromès de les administracions 
supramunicipals.  
 
17. Atès el Programa de govern del Pacte de govern municipal, signat dia 13 de juny per part d’AA, el 
PI i el grup dels Socialistes d’Artà, en què es preveuen, entre d’altres actuacions: Tenir especial atenció 
a la recerca de fonts de finançament d’altres administracions (autonòmiques, estatals i europees); 
[apostar per] un turisme sostenible que potenciï l’economia local; i reivindicar la rehabilitació del 
Monestir de Bellpuig.  
 
18. Atès que la casa de senyors de Can Sureda està a la venda per un milió d’euros, i atesos els seus 
valors històrics i patrimonials, així com virtualitats funcionals si fos de propietat pública, reconeguts 
pels diferents grups municipals d’aquest Ajuntament, i per algun alt càrrec del Consell de Mallorca, 
com, per exemple, la directora insular de Patrimoni, Francisca Coll Borràs.  
 
19. Atès que divendres passat es va fer públic que el Govern ha de reunir-se “dimarts o dimecres” a 
Madrid en el si de la Comissió bilateral mixta amb el ministre Montoro, en la qual, per part del Govern, 
es pretén tractar la pròrroga per a l’execució d’obres lligades a inversions estatutàries, el compliment de 
las sentències relatives al conveni de carreteres i la creació d’un punt de treball lligat al règim especial 
de Balears.  
 
Per aquests motius, es proposen els següents  
 
ACORDS:  
 
1. Instar el Govern de les Illes a negociar amb el Govern de l’Estat una pròrroga dels terminis prevists al 
Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de les Illes 
Balears per al finançament de diverses infraestructures turístiques, de 23 de desembre de 2010, per a 
l’execució i certificació de les despeses necessàries per a  l’execució de la restauració i posada en marxa 
de l’antic monestir de Bellpuig a Artà, actuant, si s’escaigués, com en el cas de les inversions 
estatutàries a la Platja de Palma, per la via judicial.  
 
2. Instar el Govern de les Illes i el Consell de Mallorca, en el cas que la pròrroga per al projecte de 
Bellpuig realment no es pugui assolir, a estudiar la desviació de la inversió d’1,1 milions d’euros que 
estava previst destinar al monestir de Bellpuig a la compra de Can Sureda, de la mateixa manera que, 
per tal de salvar aquesta quantitats dels fons estatutaris, es té la intenció d’adquirir el Sindicat de 
Felanitx.  
 
3. Sol·licitar al Consell de Mallorca un compromís formal envers la continuïtat en els esforços 
pressupostaris mostrats fins ara (Pressuposts de 2016, aprovats inicialment dia 25 de novembre), de cara 
a la conservació i rehabilitació del conjunt monumental de Bellpuig.  
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4. Reprovar l’expresidenta del Consell de Mallorca, Maria Salom, així com l’exvicepresident i conseller 
de Cultura, Patrimoni i Esports del Consell, J. Rotger, per no haver actuat a temps respecte de 
l’execució del Projecte de restauració i posada en marxa de l’antic monestir de Bellpuig a Artà, en virtut 
dels convenis esmentats, posant en greu perill l’efectiva arribada d’aquests fons estatals en forma 
d’inversions patrimonials al municipi d’Artà.  
 
5. Remetre aquests acords als ministres d’Indústria, Energia i Turisme i d’Hisenda i Administracions 
públiques; a la presidenta del Govern de les Illes Balears i al vicepresident i conseller de Turisme; als 
diferents grups del Parlament de les Illes Balears; al president del Consell de Mallorca, i als diferents 
grups del Consell de Mallorca.>>  
 
El batle diu que està d’acord amb la moció. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que ells sempre han defensat la protecció del Monestir de 
Bellpuig. Pensa que aquesta moció és prou complexa i profunda perquè es dugui per urgència i amb 
presses. Diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, troba que és d’admirar l’elaboració de la moció. Troba una petita 
errada en el punt 14. Proposa una esmena al primer punt de la part dispositiva, que quedaria de la 
manera següent: 
 
<<1. Instar el Govern de les Illes a negociar amb el Govern de l’Estat una pròrroga dels terminis 
prevists al Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de 
les Illes Balears per al finançament de diverses infraestructures turístiques, de 23 de desembre de 2010, 
per a l’execució i certificació de les despeses necessàries per a  l’execució de la restauració i posada en 
marxa de l’antic monestir de Bellpuig a Artà.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que li va bé demanar per al Monestir de Bellpuig, Cases de Betlem, 
i demana que es faci un camí per facilitar l’accés. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que està d’acord amb el que proposa el portaveu del PSOE. Explica 
que és un recull de dades que fonamenta el que es demana. Diu que la urgència és per adoptar l’acord 
abans de la reunió a Madrid que té la presidenta de la comunitat autònoma la propera setmana. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 6 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP): 
 
1. Instar el Govern de les Illes a negociar amb el Govern de l’Estat una pròrroga dels terminis prevists al 
Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de les Illes 
Balears per al finançament de diverses infraestructures turístiques, de 23 de desembre de 2010, per a 
l’execució i certificació de les despeses necessàries per a  l’execució de la restauració i posada en marxa 
de l’antic monestir de Bellpuig a Artà. 
 
2. Instar el Govern de les Illes i el Consell de Mallorca, en el cas que la pròrroga per al projecte de 
Bellpuig realment no es pogui assolir, a estudiar la desviació de la inversió d’1,1 milions d’euros que 
estava previst destinar al monestir de Bellpuig a la compra de Can Sureda, de la mateixa manera que, 
per tal de salvar aquesta quantitats dels fons estatutaris, es té la intenció d’adquirir el Sindicat de 
Felanitx.  
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3. Sol·licitar al Consell de Mallorca un compromís formal envers la continuïtat en els esforços 
pressupostaris mostrats fins ara (Pressuposts de 2016, aprovats inicialment dia 25 de novembre), de cara 
a la conservació i rehabilitació del conjunt monumental de Bellpuig.  
 
4. Reprovar l’expresidenta del Consell de Mallorca, Maria Salom, així com l’exvicepresident i conseller 
de Cultura, Patrimoni i Esports del Consell, J. Rotger, per no haver actuat a temps respecte de 
l’execució del Projecte de restauració i posada en marxa de l’antic monestir de Bellpuig a Artà, en virtut 
dels convenis esmentats, posant en greu perill l’efectiva arribada d’aquests fons estatals en forma 
d’inversions patrimonials al municipi d’Artà.  
 
5. Remetre aquests acords als ministres d’Indústria, Energia i Turisme i d’Hisenda i Administracions 
públiques; a la presidenta del Govern de les Illes Balears i al vicepresident i conseller de Turisme; als 
diferents grups del Parlament de les Illes Balears; al president del Consell de Mallorca, i als diferents 
grups del Consell de Mallorca. 
 
 
M2. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal de compromís 
en la lluita contra el VIH, la discriminació i l’estigma social 
 
A continuació, els reunits voten la urgència i acorden, per unanimitat, la inclusió en l’ordre del dia de la 
Moció que presenta l’Equip de Govern municipal de compromís en la lluita contra el VIH, la 
discriminació i l’estigma social. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Des de Taula per la Sida, plataforma autonòmica formada l’any 1998 i integrada per ALAS 
(Associació de Lluita Antisida de les Illes Balears), Ben Amics (Associació LGTBI de les Illes Balears), 
Creu Roja Joventut, Metges del Món Balears i Siloé, volen mostrar la preocupació i malestar per 
l’abandonament de les mesures de sensibilització i prevenció del VIH per part de l’Administració 
pública. Demanen suport institucional i consideren necessari la implicació de l’Ajuntament per actuar 
davant la pandèmia del VIH, perquè, si no hi treballem totes i tots, continuarem sent una de les 
comunitats autònomes que lideren les llistes de nous casos de VIH.  
 
Aquesta unió entre l’Ajuntament i les entitats de Taula per la Sida possibilita un front comú per 
prevenir noves transmissions i reinfeccions per VIH, la lluita contra l’estigma i la discriminació que 
pateixen les persones seropositives i el foment de polítiques sociosanitàries justes amb la dimensió de 
l’impacte i la problemàtica del VIH-SIDA a la nostra societat.   
 
El proper 1 de desembre es commemora el Dia Mundial de la Lluita contra la SIDA. 
 
Volem recordar que fa 30 anys van aparèixer els primers casos de SIDA. Des de llavors s’ha fet front a 
la pandèmia que s’ha portat milers de vides de dones, homes, nens i nenes a tot el món. El VIH-SIDA 
significa estigma i discriminació. Hi ha els que pensen que són culpables de patir aquesta infecció, que 
la llei hauria de segregar-los o que haurien de publicar-se els seus noms per evitar-los. Els prejudicis són 
més destructius que el propi virus. 
 
Els avanços científics dels últims 30 anys han transformat el diagnòstic del VIH d’una malaltia 
incurable a una infecció tractable i de curs crònic. Les persones afectades poden tenir una qualitat de 
vida similar a la població general si el diagnòstic i la instauració del tractament es fan en una fase 
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primerenca de la infecció. 
 
Però la realitat és que en molts països d’Europa el nombre de noves infeccions augmenta any rere any i 
quan es diagnostica es fa en fases tardanes de la infecció. 
 
Anualment es diagnostiquen més de 100.000 casos a Europa i a Espanya al 2013 la incidència va 
aconseguir la xifra de 10,3 noves infeccions per 100.000 habitants, el 80 % a causa de transmissió 
sexual. Addicionalment fins a un 50 % dels nous diagnòstics són tardans, la qual cosa condueix a un 
augment de la morbiditat i la mortalitat, una major possibilitat de transmissió i un increment dels costos 
per al sistema sanitari, com és el cas dels/es usuaris/es de drogues per via parenteral. 
 
Aquesta pandèmia afecta de forma alarmant les Illes Balears. La nostra comunitat autònoma, segons les 
dades recollides per la Conselleria de Salut, comptabilitza unes 1.988 persones portadores del virus des 
de l’any 2003. Gairebé 2.000 persones conviuen amb el VIH a les Illes, 1.679 corresponen a Mallorca, 
77 a Menorca i 232 a les Pitiüses. El proper 1 de desembre es farà pública l’última actualització 
d’aquestes dades i, previsiblement, mantindrem la mitjana aproximada de 170 casos anuals.  
 
És necessària la unió entre les administracions públiques i la societat per possibilitar un front comú per 
prevenir noves transmissions i reinfeccions per VIH, la lluita contra l’estigma i la discriminació que 
sofreixen les persones seropositives, i el foment de polítiques sociosanitàries justes amb la dimensió de 
l’impacte i la problemàtica del VIH-SIDA en la nostra societat. 
 
El passat 14 de maig, després de convocar els principals partits polítics, només PSOE, PODEM, 
GUAYEM i MÉSxMallorca signaren un compromís que afectava les àrees de la salut, educació, serveis 
socials i laboral, previ a les eleccions del 24 de maig de 2015. Des de Taula per la Sida esperen que 
aquest compromís estigui present en la ment i en el programa de les forces polítiques que signaren el 
document i que els partits que no es varen comprometre en el seu moment donin suport ara a aquest 
posicionament, necessari per aconseguir un canvi vertader en la lluita contra el VIH-SIDA.    
 
La crisi econòmica no pot ser l’excusa per reduir la inversió en prevenció del VIH, està en joc la salut 
de tota la ciutadania. Les ONG continuen cobrint el treball i conviden l’Ajuntament d’Artà a reactivar 
les polítiques de salut amb el seu suport i treball diari.  
 
El proper 1 de desembre se celebra el Dia Mundial de la Lluita contra la SIDA, que es commemora des 
de 1988. És necessari que aquest dia ocupi el lloc que es mereix en l’agenda política, però això no és 
suficient, hem de tenir present la causa els 365 dies de l’any, perquè les infeccions i el sofriment de les 
persones afectades no ocorren un sol dia. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament que doni suport a les propostes presentades per Taula per 
la Sida i adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Reivindicar cada any, com a municipi, l’1 de desembre, Dia Mundial de la Lluita Contra la SIDA, 
col·locant un floc vermell en la façana de l’Ajuntament i fer extensiva la visibilitat de l’acte amb la 
possibilitat de penjar més llaços en altres edificis públics. 
 
2. Elaborar programes o accions de prevenció i sensibilització enfocades específicament a joves, homes 
que tenen sexe amb homes, treballadores i treballadors del sexe i persones en situació de prostitució o 
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tracta.  
 
3. Donar suport a les organitzacions que treballen amb persones seropositives, tant a les organitzacions 
de pacients, les quals treballen amb malalts terminals, com a les que treballen per la prevenció del 
virus.  
 
4. Acordar entre patronal, sindicats, administració i entitats, facilitar l’accés al treball a persones amb 
VIH, discapacitades o no, figuri o no el diagnòstic.  
 
5. Introduir l’educació psicoafectiva al programa escolar, complementada amb sessions educatives sobre 
prevenció del VIH i des de la perspectiva d’educar en la diversitat. Defugir del model heteropatriarcal 
imperant i mostrar la riquesa de les relacions humanes per poder viure la sexualitat de forma lliure i 
sense discriminació.  
 
6. Educar la societat perquè conegui la realitat de les infeccions de transmissió sexual i el VIH, la 
importància de la prevenció i la sensibilització i la no discriminació de les persones VIH positives.  
 
7. Remetre aquests acords al Govern central, a través del Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i Igualtat, 
del Ministeri d’Educació i del Ministeri de l’Interior; al Govern autonòmic, a través de les conselleries 
amb competències en educació, sanitat, serveis socials i ocupació; i a les organitzacions per a la 
prevenció del VIH-SIDA de la comunitat autònoma.>> 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
1. Reivindicar cada any, com a municipi, l’1 de desembre, Dia Mundial de la Lluita Contra la SIDA, 
col·locant un floc vermell en la façana de l’Ajuntament i fer extensiva la visibilitat de l’acte amb la 
possibilitat de penjar més llaços en altres edificis públics. 
 
2. Elaborar programes o accions de prevenció i sensibilització enfocades específicament a joves, homes 
que tenen sexe amb homes, treballadores i treballadors del sexe i persones en situació de prostitució o 
tracta.  
 
3. Donar suport a les organitzacions que treballen amb persones seropositives, tant a les organitzacions 
de pacients, les quals treballen amb malalts terminals, com a les que treballen per la prevenció del 
virus.  
 
4. Acordar entre patronal, sindicats, administració i entitats, facilitar l’accés al treball a persones amb 
VIH, discapacitades o no, figuri o no el diagnòstic.  
 
5. Introduir l’educació psicoafectiva al programa escolar, complementada amb sessions educatives sobre 
prevenció del VIH i des de la perspectiva d’educar en la diversitat. Defugir del model heteropatriarcal 
imperant i mostrar la riquesa de les relacions humanes per poder viure la sexualitat de forma lliure i 
sense discriminació.  
 
6. Educar la societat perquè conegui la realitat de les infeccions de transmissió sexual i el VIH, la 
importància de la prevenció i la sensibilització i la no discriminació de les persones VIH positives.  
 
7. Remetre aquests acords al Govern central, a través del Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i Igualtat, 
del Ministeri d’Educació i del Ministeri de l’Interior; al Govern autonòmic, a través de les conselleries 
amb competències en educació, sanitat, serveis socials i ocupació; i a les organitzacions per a la 
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prevenció del VIH-SIDA de la comunitat autònoma. 
 
 
17. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre de 2015 i a la de 5 de 
novembre de 2015, d’expedient de modificació de crèdit per generació de crèdit 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre de 2015 i a 
la de 5 de novembre de 2015, d’expedient de modificació de crèdit per generació de crèdit. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
18. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA  han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es llegeixen  
a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
- Arran d’una acusació falsa cap als regidors d’UIA, en el sentit que passaven factures de l’Ajuntament 
per mòbil, en el plenari d’octubre demanàrem al batle que demostràs públicament del mòbil de quin 
regidor d’UIA varen sortir les factures i acusacions. Recordem que, en el cas que ho demostri, el nostre 
regidor renunciarà a la seva acta. Però, en el cas que no ho demostri, li demanarem la renúncia al batle.  
 
Resposta: Segons l’acta del Ple de 28/09/2015, que està a l’abast de tothom que la vulgui veure, se’m va 
demanar el següent: 
 
“- Té la intenció el batle, a qui dirigim les instàncies, a facilitar-nos les incidències que anam demanant, 
de forma oficial i per escrit, des de fa tres mesos, així com la documentació que anam sol·licitant? 

 
Resposta: Sí, sempre que en pugui constatar un bon ús per part seva, cosa que en l’actualitat sembla 
que no succeeix. A mi, em faria vergonya anar pels bars amb les factures al mòbil, mostrant-les 
públicament i el que és més greu deixant caure sospites de cobrament de comissions.” 
 
Això és el que vaig dir i ho ratific. 
 
- Demanam que es dugui al proper plenari l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al “Pacte ciutadà per una 
Mallorca lliure de violències masclistes”. 
 
Resposta: D’acord. 
 
Hisenda 
 
- Ens podrien informar en què consisteix el contracte menor firmat amb l’empresa Axial Geologia i 
Medi Ambient, SL, i que puja a la quantitat de 7.850 € més IVA? Correspon a l’Ajuntament fer-se 
càrrec d’aquestes actuacions? 
 
Resposta: És un pla d’ordenació i gestió sostenible del litoral d’Artà. Ho consideram molt necessari. 
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- Ens podrien informar en què consisteix el contracte menor firmat amb l’empresa Daniel Pol Bercik i 
que puja a la quantitat de 4.000 € més IVA? Per què no es contracten empreses del municipi per a 
aquests serveis? 
 
Resposta: És una empresa que ha fet una feina de camp per tal de fer un plànol de la illeta que va des 
del parc infantil de na Caragol fins al carrer del Músic Antoni Lliteres, amb l’objectiu de delimitar quina 
és la superfície que hi ha i també, posteriorment, poder fer les distintes escriptures de cessió de terrenys 
a l’Institut. També s’ha aprofitat per fer els plànols del Poliesportiu, ja que no els teníem per tal de 
començar a dissenyar el projecte de modificació de la instal·lació. 
 
- Respecte al lloguer del magatzem de la Brigada a la Colònia: 

 
· Quina quantitat s’ha pagat durant el 2015? 

 
Resposta: 2.841,54 €. 

 
· Per quan es té previst la rescissió del contracte? 

 
Resposta: Està rescindit des de dia 30/06/2015. 

 
· En quina situació es troben les obres del local municipal per destinar-lo a magatzem de la Colònia? 

 
Resposta: Acabades, a falta d’informe tècnic. 
 
[El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, retira la pregunta següent: 

 
· Són conscients que aquesta demora perjudica l’economia de la sala i, per tant, tots els ciutadans i que 
els doblers que es gasten en el lloguer es podrien dedicar a altres necessitats del poble?] 

 
Urbanisme 
 
- Dia 28/10/2014 hi hagué un acord de plenari en el sentit d’inscriure al Registre de la Propietat de 
Manacor les infraccions urbanístiques una vegada conclòs el termini de legalització, al·legacions i 
recursos. Segons un registre de sortida, pareix que el procediment és un altre. 

 
Resposta: Es parteix d’aquest acord i s’aplica a cada cas en concret. 

 
· No es respecta l’acord del plenari? 

 
Resposta: Sí que es respecta l’acord sobre aquesta matèria, que és l’acord del Ple de 25 de novembre de 
2014. 
  
- Quan es té previst que s’iniciïn les obres d’adequació de l’IBAVI? 
 
Resposta: Aquesta setmana hem rebut el projecte definitiu; per tant, les obres començaran una vegada 
que sigui adjudicades i suposam que dins el primer trimestre de l’any 2016. 
 
- En quina situació es troben les obres de dotació de serveis de la urbanització s’Estanyol? 
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· Reparacions dels desperfectes reclamats pels veïns. 
· Recepció de les obres. 
· Liquidació de quotes definitives. 
 
Resposta: L’enginyer del projecte treballa en aquest tema, i falta acabar de definir els preus de quatre 
coses que hi havia pendents, com és el tema dels pilons de les zones verdes, el tema dels passos de 
vianants i també dels distints senyals de trànsit. La cosa no va tant ràpida com ens agradaria. 

 
· En quina situació es troben les possibles adquisicions dels diferents “solars” per ubicar el Punt Verd 
de la Colònia? 
 
Resposta: No s’han fet les modificacions de les Normes subsidiàries i, per tant, no s’ha fet cap passa 
en aquest sentit. 
 
Interior 
 
- La Conselleria d’Administracions Públiques va reclamar, per abans de l’11 de setembre, la memòria 
de la feina del policia tutor. Ja ho havíem demanat en els plenaris de setembre i octubre. Ens podeu 
enviar una còpia d’aquesta memòria? 
 
Resposta: Tenen la informació des de dia 28/10/2015. 
 
- Els mesos de setembre i octubre s’han pagat dues factures de 118 euros per l’enllaç web més 
streaming de Ràdio Artà. Per què es paga el concepte de streaming si no es fa el servei? 
 
Resposta: Ho revisarem. 
 
- El mes de novembre es va pagar una factura de 239,48 euros per fer publicitat a la revista Asociación 
Nacional Guardias Civiles.  
 
· Quin àmbit de difusió té aquesta revista? 

 
Resposta: Nacional. 

 
· Quin anunci s’ha fet? 
 
Resposta: Institucional. 

 
· Creuen els membres de l’Equip de Govern que és necessària aquesta publicitat? 
 
Resposta: És responsabilitat directa meva com a batle i sí consider que a Artà la Guàrdia Civil ens fa un 
servei impagable, i vaig voler fer un gest cap a ells. 
 
Participació i transparència 
 
- Igual que demanàrem al plenari anterior, ja heu arribat a conclusions de l’enquesta que féreu de 
valoracions de les festes? 
 
Resposta: Sí, les conclusions ja estan fetes i publicades. 
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- El 10 de desembre ha d’estar disponible a la ciutadania el portal de transparència, segons la Llei 
19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació i bon govern. Hi estarà penjada tota 
la documentació que preveu la Llei, en els seus articles 7 i 8?  
 
Resposta: Així ho procurarem.  

 
- La Fundació del Teatre també està obligada a tenir tota la documentació en el portal de transparència. 
Estarà també ja tota disponible en la data màxima que marca la mateixa Llei? 
 
Resposta: Farem tots els esforços perquè així sigui. 
 
Vull aprofitar l’espai que em donau per tal de agrair la feina que estan fent tots i cadascun dels membres 
del personal de l’Ajuntament per donar compliment a una llei que no hem d’oblidar que és de 2013 i 
que poca cosa s’havia fet fins a data d’avui. Moltes gràcies per l’esforç i la implicació en aquesta tasca. 
 
· Qui gestiona el Facebook oficial de l’Ajuntament? 
 
Resposta: El gabinet de Comunicació de l’Ajuntament i cada un dels portaveus del partits que 
conformen l’Equip de Govern. 
 
- En el pacte de govern de l’Equip de Govern (punt f) diu que es crearà un consell de govern que es 
reunirà cada quinze dies. En el plenari de setembre ens diguéreu que només n’havíeu fet dos i que ens 
remetríeu l’ordre del dia amb els temes tractats, documentació que no ens ha arribat encara.  
 
· S’ha reunit ja quinzenalment aquest Consell regularment i periòdicament com teniu establert? 
· De totes maneres, i en pro de la transparència, ens podeu fer arribar les actes?  
 
Resposta: Li agrairia que revisàs el correu de dia 5 d’octubre, ja que em consta com enviada la 
documentació que se’ns va requerir. El Consell com a tal no s’ha tornat a reunir, però setmanalment es 
reuneix una part del consell, és a dir, tots el que formam la Junta de Govern Local, i allà és on decidim 
les diverses accions de govern.  
 
Festes 
 
- Segons la notícia que apareix al web de l’Ajuntament, els propers dies 4 i 5 de desembre hi ha 
convocades comissions de festes a Artà i a la Colònia. No és una mica tard per organitzar les festes de 
Nadal i Reis?  
 
Resposta: Va ser una errada ja rectificada, varen ser al novembre. 
 
- Segons hem sabut, l’Ajuntament té intenció d’instal·lar una carpa per les festes de Nadal damunt la 
plaça del Conqueridor.  
 
· Què s’hi farà? 
 
Resposta: Les festes de les nits de Nadal i Cap d’Any. 
 
· Qui la gestionarà? 
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Resposta: L’Ajuntament. 
 
· Tramitarà l’Ajuntament tots els permisos necessaris per a la instal·lació d’una activitat d’aquestes 
característiques? 
 
Resposta: Sí. 
 
Promoció econòmica 
 
- La Conselleria de Salut va enviar un requeriment respecte del control oficial sobre seguretat 
alimentària dels mercats. Què contestàreu o què contestareu, si encara no ho heu fet, a les següents 
preguntes?  
 
· Quins requisits sanitaris i/o administratius demaneu per autoritzar la instal·lació dels llocs dels 
mercats destinats a comercialitzar aliments i begudes? 
· Duis a terme els controls oficials dels aliments i begudes en els mercats del vostre terme municipal?  
· Si és que sí: - Quantes persones són i quina titulació tenen les que efectuen el control oficial de 

seguretat alimentària en els mercats municipals permanents i ambulants en el vostre 
municipi? 
- Quina formació han rebut en els darrers anys les persones encarregades de dur a terme 
el control oficial de seguretat alimentària? 
- Els models de procediments i instruccions, diferenciats per sectors alimentaris, i 
d’acord amb el què explicita el capítol II de l’annex II del Reglament 882/2004? 
- Els informes de control oficial emesos, d’acord amb l’article 9 del Reglament 
882/2004? 

· Si és que no: - Fareu aquests controls? 
 
Resposta: Tenen la resposta en el registre de sortida núm. 2139, de 23/11/2015. 
 
Medi ambient 
 
- Segons el contracte de concessió de recollida de residus i neteja viària, a l’any de l’inici del contracte 
s’havia de fer una auditoria del servei. S’ha fet? Si és que sí, ens en poden fer arribar una còpia? Si és 
que no, quan tenen previst exigir-la? 
 
Resposta: Està feta, la passarem i la publicarem en breu. 
 
- Igualment, a l’any de l’entrada del contracte, la concessionària havia de posar a disposició de 
l’Ajuntament, i de la ciutadania, una plataforma informàtica per gestionar el servei. Està feta? Ens 
poden explicar el seu funcionament? 
 
Resposta: Funciona de manera parcial, falta acabar. 
 
- Al mes d’octubre el reciclatge ha passat del 64 % al 56 %, respecte del mateix mes de 2014; i d’un 
60 % a un 56 % respecte del mes anterior, així com una davallada del reciclatge de totes les fraccions 
exceptuant el vidre. I, el que és més greu, això és per un augment de 48 tones de rebuig respecte del 
mateix mes de 2014, cosa que suposarà un increment ben important de la factura d’incineració.  
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· Heu fet una anàlisi de per on entra tant de rebuig?  
· Teniu previst prendre alguna mesura al respecte?  
· No quedarà en negatiu l’estudi econòmic de la taxa si s’augmenta el preu que es paga per incineració i 
es redueixen els ingressos del residus reciclats? 
 
Resposta: Com bé sabeu, segueix la mateixa feina i la mateixa empresa contractada per l’anterior Equip 
de Govern, de què formàveu part, són els que han de fer l’anàlisi i prendre les mesures, no és una 
qüestió política. L’estudi econòmic es revisarà en el seu moment. 
 
- La DG d’Emergències i Interior va demanar que l’Ajuntament informàs en relació a l’existència 
d’aparcaments o àrees espontànies on es puguin concentrar un nombre significatiu de vehicles als 
accessos de platges i zones de bany entre els mesos de maig i octubre, zones d’estacionament que es 
trobin dins àrees forestals o pròximes a aquestes? Què heu contestat? 

 
Resposta: Teniu la resposta al registre de sortida núm. 2018, de 03/11/2015. 
 
- Com està la tramitació per ubicar el punt d’aportació de la Colònia al seu lloc definitiu? 
 
Serveis socials 
 
- S’ha presentat algun projecte al SOIB per cooperació local? 
 
Resposta: Es va presentar un projecte per contractar 4 persones. 

 
- Per què la regidora no va assistir a la reunió que va convocar la DI d’Igualtat del Consell de Mallorca 
per debatre un “pacte ciutadà contra les violències masclistes”? 
 
Resposta: Perquè hi havia una comissió informativa i era la meva responsabilitat ser-hi. 
 
· Quins compromisos té previst assumir al 2016 un cop s’ha adherit a aquest pacte? 
 
Resposta: Desenvolupar el Pla d’igualtat de gènere. Treballar per fer del nostre poble una comunitat 
lliure de violència de gènere. Expressar públicament el nostre rebuig a la violència masclista i fer 
explícita la responsabilitat inqüestionable de qui la practica. Treballar en xarxa per aprofitar els 
recursos. 
 
Infraestructures 
 
- El setembre i l’octubre diguérem que dia 13 de juliol una veïna del carrer de l’Abeurador va sol·licitar 
una revisió de la senyalització del carrer de l’Abeurador amb el de Son Servera. Ho motivava perquè els 
vehicles no respecten la senyalització canviada i que això provoca retencions innecessàries. Ens 
diguéreu que encara no li havíeu contestat. Ja ho heu fet? Què li heu contestat? 
 
Resposta: No li hem contestat, hi va haver una reunió amb l’enginyer del Pla de mobilitat, el cap de 
Policia i un servidor i es varen prendre una sèrie de propostes, les quals es duran a Junta de Govern i 
després contestarem i actuarem. 
 
- En el plenari de setembre vàrem demanar en quina fase d’execució estava el compromís adquirit amb 
la resposta afirmativa als precs de juliol que demanaven instar els propietaris dels solars del carrer de 
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Ciutat i de les Romeres a netejar i tancar els seus solars. Segons la nostra informació, hi ha hagut algun 
propietari que sí ha estat requerit perquè netejàs el seu solar. 
 
· Només ho feis segons a quins ciutadans? 
 
Resposta: Hem actuat a instàncies de denúncies. L’any que ve està previst fer-ho d’ofici a tots els solars. 
 
- El Consell de Mallorca ofereix ajuda tècnica per realitzar la certificació energètica d’un edifici 
municipal. S’ha presentat alguna demanda de cooperació tècnica amb el Consell perquè es faci l’estudi 
d’un edifici per conèixer la certificació energètica? 
 
Resposta: No. 
 
- Al carrer de  Maria Ignàsia Morell i Font dels Olors, cada vegada que plou hi ha molts de problemes 
amb la recollida de les aigües, fet que genera moltes molèsties als veïns. Ara que dureu a aprovació els 
pressupostos i teniu diversos capítols d’inversió, fareu algun tipus d’obra per pal·liar aquest problema? 
 
Resposta: No està prevista, però no vol dir que no es faci. De totes formes, li vull comentar que aquest 
problema no ha sorgit ara. Tal volta s’havia d’haver actuat quan es va fer, i es va fer malament, o quan 
es varen posar els distints reixats, etc. Tot i això, sabem que existeix aquest problema i mirarem què 
podem fer, però no garantim que sigui al 2016. 

 
- A final d’octubre es va rebre una factura de 411 euros per feines de jardineria a la Colònia de Sant 
Pere.  
 
· Quina feina es va fer? 

 
Resposta: Feines de jardineria al parc de Montferrutx. 

 
· Per què no la va fer la Brigada i així s’optimitzen els recursos? 

 
Resposta: Nosaltres sempre optimitzam recursos. 
 
- També a finals d’octubre es va rebre una factura de 587 euros per canviar unes rajoles al Poliesportiu.  
 
· Per què no la va fer la Brigada i així s’optimitzen els recursos? 
 
Resposta: Per la urgència de la feina i per garantir la seguretat dels usuaris.  
 
- A finals d’octubre entraren dues factures de 635 i 754 euros per feines d’instal·lació elèctrica per la 
Fira i per manteniment de l’enllumenat a la Colònia. 
 
· Quines feines es varen fer? 

 
Resposta: Feines d’instal·lació elèctrica per la Fira i de manteniment de l’enllumenat de la Colònia. 

 
· Per què no les va fer l’electricista i així s’optimitzen els recursos? 
 
Resposta: Nosaltres sempre optimitzam recursos. 
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- A finals d’octubre varen entrar dues factures de 635 i 1.028 euros per manteniment del Poliesportiu. 

 
· S’estan pagant 968 euros cada mes a una empresa amb concepte de manteniment del Poliesportiu. 
Quines feines es pagaren amb aquestes factures i quines feines es paguen mensualment per 
manteniment? 

 
Resposta: Les feines que es fan són bàsicament de manteniment (fusteria, fontaneria, obra de 
picapedrer, etc.) i de neteja tant d’exterior com d’interior, excepte els vestuaris. Si fan una volta pel 
Poliesportiu comprovaran que són evidents les millores en el manteniment i la neteja diària, ja que 
s’està fent una bona feina. 

 
· Quin tipus de contracte s’ha fet per al manteniment del Poliesportiu amb aquesta empresa? 
 
Resposta: El tipus de contracte és un menor. 
 
Joventut 
 
- S’han fet projectes per aconseguir garantia juvenil? 

 
- Dia 21 de novembre se celebrà a la Victòria (Alcúdia) una trobada informativa sobre instal·lacions 
juvenils, en el nostre cas, Betlem i el Centre Jove.  
 
· Qui hi va assistir?  
· Quin va ser el contingut de la reunió?  
· Quins compromisos es deriven del compliment de la normativa per adaptar les instal·lacions juvenils 
al Decret 58/2011, de 20 de maig, pel qual s’estableixen els principis generals en matèria 
d’instal·lacions juvenils radicades a l’àmbit de les Illes Balears? 
 
Resposta: No hi va assistir ningú per incompatibilitat d’horaris, tot i això hem sol·licitat rebre la 
informació i ens han contestat que s’està elaborant una acta de la reunió que ens faran arribar. Aquesta 
reunió va servir per explicar el Decret 58/2011, en el qual els nostres tècnics ja hi estan treballant. 
També va servir per fer una repassada de quina és la situació de les instal·lacions juvenils dels diferents 
municipis. Finalment, des de la Conselleria es varen comprometre a passar pels municipis per assessorar 
els ajuntaments i facilitar les actuacions necessàries per complir amb el decret. Nosaltres també hem 
sol·licitat aquest assessorament i se’ns va dir que el podríem rebre, aproximadament, en un mes. 
 
[El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, retira les preguntes següents: 
 
Educació 
 
- En quina fase es troba el “Projecte educatiu de poble” del Pacte de Govern? Quines passes s’han fet i 
quines es faran? 
 
- A quants consells escolars ha assistit la regidora d’Educació?>> 
 
Cultura 
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- L’Ajuntament ha pagat una factura de 1.320 euros per un refrigeri el dia de la presentació d’un 
curtmetratge al Teatre. Com justifiquen un refrigeri d’aquesta magnitud, quan es queixen que no tenen 
doblers per fer altres actuacions més necessàries i prioritàries? 
 
Resposta: No li donaré una justificació, sinó dues: 
 
1. Per una part, és un curtmetratge que es va rodar a Artà, per gent d’Artà, amb la participació de gent 
d’Artà. A més, aquest curtmetratge s’ha de dur a molts de festivals de curtmetratge, divendres va a 
Cadis, on serà presentat per Rafael Marín, un dels millors escriptors de ficció científica d’Espanya i on 
tant a premsa com a la presentació es destaca que es va rodar a Artà. També s’ha de presentar a diferents 
indrets de l’Estat espanyol, com ara Lleida, Vigo, Vitòria i també a nivell internacional, com al Festival 
de Curtmetratge de Xile. Si haguéssim de fer una promoció d’aquesta envergadura del nostre municipi, 
li puc assegurar que aquest diners no ens bastarien ni per començar 
 
2. Per una altra banda, aquests diners s’han invertit completament a Artà, ja que l’empresa de catering 
que vàrem contractar és un empresa artanenca. 
 
Teatre 
 
- L’Ajuntament ha fet una aportació de 170.000 euros al 2015 a la Fundació del Teatre per les seves 
activitats.  
 
· Aquests darrers mesos s’han pagat 4.235 i 5.445 euros per actuacions del CoolDays. Fins on arribarà 
l’aportació, directa o indirecta, a la Fundació? No distorsionen aquestes aportacions els comptes de la 
Fundació? 
 
Resposta: Simplement, seguim el que es va aprovar al Patronat de la Fundació que es va realitzar dia 23 
de desembre de 2014 i on es va aprovar que les despeses dels festivals i del manteniment del Teatre 
passarien a pagar-se directament per l’Ajuntament. 
 
· A més, s’han pagat 520 euros per feines tècniques del CoolDays, 181 euros per publicitat del 
CoolDays i 1.035 euros per fulletons del CoolDays. Per què s’utilitza, idò, l’aportació de 170.000 euros 
a la Fundació? 
 
Resposta: Que jo sàpiga, el CoolDays no és l’única cosa que es realitza al Teatre d’Artà, però, si miren 
el pressupost que es va aprovar dia 23 de desembre, podran veure per a què està destinat. 
 
· Per si fos poc, la Fundació del Teatre ha facturat a l’Ajuntament 1.905 euros per l’organització i 
coordinació del CoolDays. És legal aquesta facturació? És ètic que la Fundació rebi una gran aportació 
i, a més, facturi a l’Ajuntament per les feines que ha de fer i per les quals se li fa una aportació? 
 
· Per acabar, la Fundació del Teatre ha emès dues factures de 3.124 euros cada una en concepte de 
manteniment (gener-abril i maig-setembre). És legal aquesta facturació? No és un escàndol quan, a més, 
a principis d’octubre l’Ajuntament va pagar dues factures de 3.537 i 9.075 euros, per manteniment del 
sistema de contrapesats i del tallafoc, que la Fundació emeti aquesta facturació a l’Ajuntament? No 
tenim un pou sense fons, amb aquesta gestió, en el Teatre? 
 
Resposta: Com ja li he dit abans, simplement complim el que es va aprovar al Patronat; aquestes 
factures passen per tots els filtres i el control d’intervenció, igual que qualsevol altra factura que entra 
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dins l’Ajuntament. Si hi ha qualque il·legalitat, error, ells ens ho indicaran i procedirem a solucionar-ho. 
A més, no sé per què s’escandalitzen tant, quan vostès a la legislatura passada no és que tenguessin un 
pou poc profund quant a facturar a determinades empreses no artanenques. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
PREGUNTES 
 
1. Ens poden dir si han eliminat alguna barrera arquitectònica aquest mes? Quina? 
 
Resposta: No n’hem eliminat cap. 
 
2. Ens poden dir en quin estat està la recerca de responsabilitats respecte al Poliesportiu de la Colònia? 
 
Resposta: Amb el pressupost de l’any que ve contractarem un informe tècnic. 
 
3. Ens pot dir l’Equip de Govern quina és la situació del futur punt verd de la Colònia? 
 
Resposta: S’havien donat ordres al gabinet d’urbanisme de començar a redactar els modificacions de les 
normes pertinents, però la feina ens passa per damunt, els mitjans són pocs i ara hi ha altres prioritats, 
com el PAC. 
 
4. S’han adonat que els carrers del nostre municipi estan bruts i molts d’ells plens d’herbes? Quines 
mesures pensen prendre o prendran?  
 
Resposta: No estam d’acord amb què estiguin bruts i plens d’herbes; tota la feina és millorable i es va 
millorant en aquest i altres aspectes. 
 
5. Quina és la data de la factura més antiga que l’Ajuntament encara ha de pagar? Quin és el seu 
import? 
 
Resposta: La factura més antiga per pagar és la d’Estratègia Local de 2 de novembre de 2015, per un 
import de 5.639,21 €. 
 
6. A quin termini cobren els creditors de l’Ajuntament? 
 
Resposta: La majoria estan fets abans dels 45 dies, encara que hi ha algunes operacions que, per 
diferents motius de tramitació o comprovació, s’allarguen i fan que el període mig sigui de 80 dies. 
 
7. A data 31 de desembre de 2014, quina era la quantitat que es devia a proveïdors? 
 
Resposta: 1.153.003,63 €. 
 
8. A data 26 de novembre de 2015, quina és aquesta quantitat? 
 
Resposta: 399.409,58 €. 
 
9. Ens pot dir l’Equip de Govern quantes persones té en nòmina l’Ajuntament? 
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Resposta: 118. 
 
· Quantes d’elles són funcionàries? 

 
Resposta: 40. 

 
· Quantes d’elles són personal laboral? 
 
Resposta: 78. 

 
· Quantes d’elles són càrrecs de confiança? 
 
Resposta: 0. 
 
10. Creim que hi ha una sèrie de petites i grosses coses que pareix que el poble estigui abandonat. Quan 
es començarà el canvi de senyals vells i obsolets? Per exemple, una cosa molt senzilla, quan es reposarà 
la bolla de la barana per pujar a aquesta sala de plens? 
 
Resposta: La veritat és que hi ha molta feina per fer. Ja sabem que no és excusa, però els esforços 
d’aquest Equip de Govern en aquest primers mesos és organitzar l’Ajuntament i posar els mitjans per tal 
de poder ser més eficients i eficaços, i amb això estam. Tots els suggeriments seran benvinguts. 
 
11. Quan es reunirà la Fundació del Teatre Municipal? 
 
Resposta: Dins el mes de desembre i per acordar la dissolució de la Fundació. 
 
12. En quin estat es troben les obres del Club de la Tercera Edat de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: En la seva darrera fase, falta l’electricista i els acabats. 
 
13. En quin estat o situació es troba la reclamació respecte a l’arquitecte del Teatre Municipal? 
 
Resposta: Esta en fase d’obertura de proves per 30 dies, fase que s’allargarà més, ja que està prevista 
l’aportació de proves testificals i pericials. 
 
14. S’han adonat que hi ha passos de vianants que només tenen la meitat de la senyalització? 
 
Resposta: No en tenc constància, però, si em dius quin o quins són, hi posarem remei. 
 
15. Han tengut reclamacions per part dels usuaris del PAC d’Artà i de l’Hospital de Manacor? 
 
Resposta: No en tenim constància. 
 
PREC 
 
- Demanam a l’Equip de Govern que, quan, per desgràcia o altres, es convoquin concentracions o 
minuts de silenci, tengui la gentilesa d’avisar-nos. Moltes gràcies. 
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Resposta: D’acord i disculpes per l’errada. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència de la sessió. 
 
2. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 26 d’octubre de 2015. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Nomenar José Donoso Girart, administratiu de l’Ajuntament d’Artà, tresorer titular amb efectes de 
22 de desembre de 2015. 
3.2. Assignar a José Donoso Girart, com a conseqüència d’aquest nomenament, la quantitat de 300 € 
mensuals. 
3.3. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Departament d’Intervenció. 
 
4. Acordar, per 6 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP), aprovar els plecs de 
clàusules administratives particulars per al contracte de la gestió integral del Poliesportiu Na Caragol 
d’Artà, mitjançant la modalitat de concessió per procediment obert, oferta econòmicament més 
avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació i tramitació urgent. 
 
5. Acordar, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 18 de novembre de 2015, 
relatiu a “Eleccions generals de 2015. Nomenaments dels membres de les meses electorals”. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Constatar la injustícia que ha patit la comunitat autònoma de les Illes Balears per part del Govern 
d’Espanya en matèria de finançament i inversions. 
6.2. Rebutjar l’actuació del Govern espanyol al llarg dels darrers 30 anys en matèria de finançament 
autonòmic i inversions.  
6.3. Exigir a l’actual Govern balear accions contundents per aturar la situació desavantatjosa que vivim, 
independentment de qui governi a l’Estat espanyol després de les properes eleccions generals. 
 
8. Acordar, per 11 vots a favor (PI, PSOE, AA i UIA) i 1 abstenció (PP), instar l’Equip de Govern 
perquè torni a col·laborar i participar amb la Institució Ramon Llull en les estades de formació 
lingüística i cultural en territoris de parla catalana per promoure, impulsar i potenciar la llengua 
catalana. 
 
9. Acordar, per unanimitat: 
9.1. Instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament a iniciar el procediment per demanar al Govern de les 
Illes Balears, concretament a la Conselleria d’Hisenda i Administracions Públiques, que en la propera 
resolució per la qual es fixin els criteris i percentatges aplicables per fer el repartiment del Fons de 
Cooperació Local de l’any 2016, s’incloguin criteris que tenguin en compte la particularitat del 
municipi. 
9.2. Instar l’Equip de Govern a estudiar la possibilitat d’incloure una esmena al Projecte de reglament 
de cooperació local, en el sentit que, quan faci referència a ajuntaments o municipis i a la seva població, 
ho faci a nuclis urbans, ja que això pot superar el greuge per als nuclis urbans que no són ajuntaments o 
municipis. 
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12. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE, AA i PP) i 5 abstencions (UIA): 
12.1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 3, reguladora de l’impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres. 
12.2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 
12.3. En cas que no es presentessin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
13. Acordar, per 6 vots a favor (PI, PSOE i PP) i 6 abstencions (UIA i AA): 
13.1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per serveis relatius a 
activitats, establiments i instal·lacions i obres. 
13.2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 
13.3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
14. Acordar, per unanimitat: 
14.1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 7, reguladora de la taxa per recollida, transferència, 
transport i tractament dels residus sòlids urbans. 
14.2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 
14.3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
15. Acordar, per unanimitat: 
15.1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 17, reguladora de la taxa per llocs de venda al mercat 
d’abastament. 
15.2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 
15.3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
16. Acordar, per unanimitat: 
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16.1. Aprovar la modificació de l’Ordenança núm. 35, reguladora de la taxa per la prestació del servei 
de clavegueram. 
16.2. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci que s’ha d’inserir en el tauler d’anuncis 
municipal durant el termini de trenta dies hàbils, que començarà a comptar a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci esmentat en el BOIB, dins del qual les persones interessades podran examinar 
l’expedient i presentar les al·legacions que creguin oportunes. 
16.3. En cas que no es presentin al·legacions a l’expedient en el termini anteriorment indicat, l’acord 
s’entendrà definitivament aprovat, sense necessitat d’acord de plenari, d’acord amb l’article 17.3 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, del 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
M1. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, la inclusió en l’ordre del dia de la Moció que presenta el grup municipal AA 
relativa a negociar una pròrroga dels terminis prevists al Conveni de col·laboració entre l’Institut de 
Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de les Illes Balears per al finançament de diverses 
infraestructures turístiques 
2. Acordar, per 6 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP): 
2.1. Instar el Govern de les Illes a negociar amb el Govern de l’Estat una pròrroga dels terminis prevists 
al Conveni de col·laboració entre l’Institut de Turisme d’Espanya i la comunitat autònoma de les Illes 
Balears per al finançament de diverses infraestructures turístiques, de 23 de desembre de 2010, per a 
l’execució i certificació de les despeses necessàries per a  l’execució de la restauració i posada en marxa 
de l’antic monestir de Bellpuig a Artà. 
2.2. Instar el Govern de les Illes i el Consell de Mallorca, en el cas que la pròrroga per al projecte de 
Bellpuig realment no es pugui assolir, a estudiar la desviació de la inversió d’1,1 milions d’euros que 
estava previst destinar al monestir de Bellpuig a la compra de Can Sureda, de la mateixa manera que, 
per tal de salvar aquesta quantitats dels fons estatutaris, es té la intenció d’adquirir el Sindicat de 
Felanitx.  
2.3. Sol·licitar al Consell de Mallorca un compromís formal envers la continuïtat en els esforços 
pressupostaris mostrats fins ara (Pressuposts de 2016, aprovats inicialment dia 25 de novembre), de cara 
a la conservació i rehabilitació del conjunt monumental de Bellpuig.  
2.4. Reprovar l’expresidenta del Consell de Mallorca, Maria Salom, així com l’exvicepresident i 
conseller de Cultura, Patrimoni i Esports del Consell, J. Rotger, per no haver actuat a temps respecte de 
l’execució del Projecte de restauració i posada en marxa de l’antic monestir de Bellpuig a Artà, en virtut 
dels convenis esmentats, posant en greu perill l’efectiva arribada d’aquests fons estatals en forma 
d’inversions patrimonials al municipi d’Artà.  
2.5. Remetre aquests acords als ministres d’Indústria, Energia i Turisme i d’Hisenda i Administracions 
públiques; a la presidenta del Govern de les Illes Balears i al vicepresident i conseller de Turisme; als 
diferents grups del Parlament de les Illes Balears; al president del Consell de Mallorca, i als diferents 
grups del Consell de Mallorca. 
 
M2. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, la inclusió en l’ordre del dia de la Moció que presenta l’Equip de Govern 
municipal de compromís en la lluita contra el VIH, la discriminació i l’estigma social. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Reivindicar cada any, com a municipi, l’1 de desembre, Dia Mundial de la Lluita Contra la SIDA, 
col·locant un floc vermell en la façana de l’Ajuntament i fer extensiva la visibilitat de l’acte amb la 
possibilitat de penjar més llaços en altres edificis públics. 
2.2. Elaborar programes o accions de prevenció i sensibilització enfocades específicament a joves, 
homes que tenen sexe amb homes, treballadores i treballadors del sexe i persones en situació de 
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prostitució o tracta.  
2.3. Donar suport a les organitzacions que treballen amb persones seropositives, tant a les 
organitzacions de pacients, les quals treballen amb malalts terminals, com a les que treballen per la 
prevenció del virus.  
2.4. Acordar entre patronal, sindicats, administració i entitats, facilitar l’accés al treball a persones amb 
VIH, discapacitades o no, figuri o no el diagnòstic.  
2.5. Introduir l’educació psicoafectiva al programa escolar, complementada amb sessions educatives 
sobre prevenció del VIH i des de la perspectiva d’educar en la diversitat. Defugir del model 
heteropatriarcal imperant i mostrar la riquesa de les relacions humanes per poder viure la sexualitat de 
forma lliure i sense discriminació.  
2.6. Educar la societat perquè conegui la realitat de les infeccions de transmissió sexual i el VIH, la 
importància de la prevenció i la sensibilització i la no discriminació de les persones VIH positives.  
2.7. Remetre aquests acords al Govern central, a través del Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i 
Igualtat, del Ministeri d’Educació i del Ministeri de l’Interior; al Govern autonòmic, a través de les 
conselleries amb competències en educació, sanitat, serveis socials i ocupació; i a les organitzacions per 
a la prevenció del VIH-SIDA de la comunitat autònoma. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


